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Œnieg utrudnia Ci ¿ycie i pracê?
Oferujemy:

- odœnie¿anie dróg, placów, alejek
- odœnie¿anie dachów i tarasów
- usuwanie sprzêtem ciê¿kim
  œniegu z terenów posesji.
Szybkie, sprawne, atrakcyjne cenowo
rozwi¹zanie œniegowego problemu.

ZEG Zak³ad Elektryczny
Mariusz Sowiñski. Gryfice.

tel. 91 38 422 67, 91 38 645 11

Kulisy lokalnego
politykierstwa

Wykluczyli radnego z komisji,
odk³adaj¹c jego œlubowanie

- Gro¿¹ mi, ¿e moje dzieci, w sensie gospodarczym, mog¹ byæ upokorzone. To jest dalekie od stan-
dardów przyzwoitoœci. Proszê powiedzieæ swoim mocodawcom, ¿e to jest poni¿ej pasa... - mówi³ radny
Ryszard Bidler o naciskach na niego jednej z osób, która chcia³a wymusiæ na nim zmianê barw poli-
tycznych.

Dariusz Sto³owski

Nie chcielibyœmy, aby kandydat na radnego
do œlubowania pan Dariusz Sto³owski, który
jest obecny na sali, po raz drugi by³ ubez-
w³asnowolniony i pozbawiony prawa g³osu.
Z przyczyn niezrozumia³ych dla mnie. Ja
wiem, ¿e pan przewodnicz¹cy kszta³towa³
porz¹dek obrad i znakomita wiêkszoœæ na-
szych adwersarzy politycznych przyzna³aby
mi racjê, ¿e nie mamy prawa, bez ¿adnych
uzasadnionych przyczyn, tego cz³owieka
dyskryminowaæ.

Policjanci z Posterunku Policji w
P³otach podczas kontroli drogowej
ujawnili w samochodzie prawie kilo-
gram marihuany oraz 310 gramów
amfetaminy. Za posiadanie takiej ilo-
œci œrodków odurzaj¹cych grozi kara
do 8 lat pozbawienia wolnoœci.

Policjanci z Posterunku Policji w
P³otach, w dniu 29 grudnia ubr., oko³o
godziny 16.40, zatrzymali do kontroli
drogowej samochód osobowy w którym
przebywa³o dwóch mê¿czyzn w wieku
20 i 29 lat. Podczas kontroli podejrze-
nia funkcjonariuszy wzbudzi³o ich ner-
wowe zachowanie oraz paczka le¿¹ca
na tylnym siedzeniu, która, jak siê oka-
za³o, by³a z  zawartoœci¹ suszu roœlinne-
go marihuany. Ponadto u 29-latka w
podszyciu kurtki mundurowi ujawnili
jeszcze trzy woreczki z zawartoœci¹
œrodków odurzaj¹cych- amfetaminy.

W wyniku podjêtych czynnoœci
policjanci ujawnili prawie kilogram
marihuany oraz 310 gramów amfetami-
ny. Obaj mê¿czyŸni zostali zatrzymani
i przewiezieni do policyjnego aresztu.
Grozi im do 8 lat pozbawienia wolno-
œci. Obecnie wyjaœniane s¹ okoliczno-
œci sprawy, a Prokuratura Rejonowa w
Gryficach wszczê³a w tej sprawie œledz-
two.                                                (kp)

Wpadli
z marihuan¹

Nec Hercules
contra plures
Relacja z przebiegu „dyskusji publicznej” w sprawie
elektrowni wiatrowych, jaka odby³a siê w dniu 4 stycznia
2011 roku, w Urzêdzie Miejskim w Gryficach.

Klimowicz z Ruszkowskim „Id¹ Razem”
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Gazeta Powiatowa

Ogl¹daj¹c telewizjê w czasie
œwi¹t Bo¿ego Narodzenia oraz No-
wego Roku, zalewani byliœmy
¿yczeniami. Najczêstszym ¿ycze-
niem Polaków (zastanawiaj¹ce, czy
media podaj¹ prawdê) jest, aby po-
litycy przestali siê k³óciæ i aby siê
dogadali. W tym miejscu mam za-
miar zapytaæ Pana Boga, czy na
pewno stworzy³ cz³owieka na wzór
i podobieñstwo swoje. Gdyby tak
by³o, to cz³owiek powinien byæ m¹-
dry i dobry. Jak historia cz³owieka
na przyk³adzie Adama i Ewy poka-
zuje, cz³owiek nie jest ani m¹dry ani
dobry. Bywa i g³upi i pod³y, na w³a-
sne ¿yczenie, skoro Pan Bóg mu da³
woln¹ wolê.

Pamiêtam jak to w latach dzie-
wiêædziesi¹tych powsta³ system po-
wszechnej prywatyzacji, który pole-
ga³ na tym, ¿e pañstwo sprzedawa³o
obywatelom obligacje, którymi mia-
³y zarz¹dzaæ specjalne fundusze. I
owszem, Polacy obligacje wykupili,
fundusze te setki milionów przejê³y,
obraca³y nimi i obecnie nikt ju¿ nie
pamiêta, co siê z tymi funduszami i
pieniêdzmi sta³o. Niektórzy siê temu
sprzeciwiali (ja osobiœcie to krytyko-
wa³em), ale ciœnienie Ludu by coœ
robiæ i siê nie k³óciæ by³o tak wielkie,
¿e ten przekrêt przeszed³ do historii
nierozliczony.

Ca³kiem niedawno utworzono

specjalne otwarte i przymusowe fun-
dusze emerytalne OFE, na które bez
naszej zgody przelewano czêœæ na-
szych sk³adek. Za to, ¿e oddaliœmy
im nasze pieni¹dze do obrotu, jesz-
cze musieliœmy im p³aciæ. Jakiekol-
wiek próby wyjaœnienia, ¿e przygo-
towuje siê nastêpny przekrêt na na-
rodzie nie pomog³y, poniewa¿ po-
wsta³ scenariusz nacisku medialne-
go, aby siê politycy nie k³ócili. Na-
cisk ten wytr¹ca³ opozycji wszelkie
argumenty. To mia³y byæ nasze pie-
ni¹dze ulokowane jak w banku, z t¹
ró¿nic¹, ¿e w banku za nasze lokaty
dostajemy procenty, a tu za nasze pie-
ni¹dze, którymi OFE obracaj¹, bez
¿adnej gwarancji, ¿e cokolwiek nam
zarobi¹, musimy dodatkowo p³aciæ.

Teraz Tusk wygrawszy wybory
samorz¹dowe b³êdnie zrozumia³, ¿e
mo¿e robiæ co zechce. Wiêc wzi¹³
„nasze lokaty” jak swoje i przekaza³
teraz do ZUS-u, by pokryæ dziurê
bud¿etow¹. Dziurê bud¿etow¹ swo-
jego rz¹du. Mówi, ¿e nam to odda, a
Lud wierzy, tak jak kiedyœ wierzy³
Gierkowi. I na dodatek Lud ¿¹da od
polityków, by siê dogadali. O co z
tym dogadaniem siê chodzi? Opozy-
cja na ¿yczenie Ludu powinna po-
wiedzieæ: „tak, zgadzamy siê, ¿e
Rz¹d dobrze robi”. A tu ci¹gle ten
g³upi PiS zamiast siê zgadzaæ, to kry-
tykuje to, co wyrabia Tusk. PiS chce
lepiej dla Ludu, choæ ten go o to nie
prosi. Ma³o tego, to Naród chce, aby

PiS dzia³a³ razem z Rz¹dem Tuska
przeciwko Narodowi.

Takiego numeru to jeszcze ¿aden
Naród sobie nie wykrêci³!

I jeszcze jeden przyk³ad, jak to
Lud popiera Tuska za to, ¿e obni¿y³
dotacje dla partii politycznych. Nie
mo¿e byæ tak, powiedzia³ Tusk, ¿e
partie s¹ utrzymywane przez pañ-
stwo czyli, ¿e spo³eczeñstwo p³aci
haracz. Partie niech utrzymuj¹ siê z
dobrowolnych datków od spo³eczeñ-
stwa. I Naród to kupi³, do Ludu to
przemówi³o, bo Lud ma nadziejê, ¿e
nie bêdzie na to p³aci³. Przypomnij-
my zatem ostatnie wybory samorz¹-
dowe w naszych powiatach, w któ-
rych kandydaci np. z PO wyfasowali
swoich reklam wyborczych za setki
tys. z³, a mo¿e i wiêcej. Tak na oko 30
razy wiêcej, ni¿ PiS. Palikot poda³, ¿e
po skromnej kampanii PiS ma zero w
kasie, SLD i PSL s¹ zad³u¿one, ale
PO ma nadal 75 mln. Myœl¹cy cz³o-
wiek zada³by sobie pytanie, czy tu
nie by³o jakiegoœ przekrêtu? Czy
czasem ju¿ teraz nie znaleŸli siê
sponsorzy, którzy partiê w³adzy
wsparli  finansowo? Myœl¹cy Polacy
zadaliby pytanie, a jeœli tak, to czy
czasem ta w³adza nie bêdzie musia³a
oddawaæ im tych pieniêdzy? A jeœli
tak, to w jakiej formie? Czy np. w for-
mie lepszych kontraktów rz¹do-
wych, z góry ustawionych? Lud po-
wie, a co nas to obchodzi, kontrakt
dostanie jak nie ten to tamten. To nie
my, lecz pañstwo  im zap³aci, nawet
jeœli to bêdzie przekrêt. Kto myœli,
ten powinien zapytaæ, a czy ten spon-
sor  ustawiony nie zechce odebraæ
wiêcej, ni¿ sponsorowa³ w³adzy na
wybory? A jeœli zechce, to kto za to
zap³aci? Czy nie spo³eczeñstwo? S¹-
dzê, ¿e spo³eczeñstwo i s¹dzê, ¿e
zap³aci jeszcze wiêcej, ni¿ wynosi³y
poprzednie dotacje. Istota demokra-
cji to kontrola w³adzy przez opozy-
cjê, a nasz lud ¿¹da, aby siê politycy
nie k³ócili, by siê dogadali. A mo¿e to
nie Lud tak sobie ¿yczy. Mo¿e ktoœ tu
za Lud siê wypowiada? Bo jeœli par-
tia w³adzy odbiera od sponsora „pry-

watn¹ dotacjê” i w zamian za to za-
pewnia lukratywne kontrakty, to czy
partia opozycyjna  powinna robiæ to
samo? A mo¿e temu sponsorowi pro-
ponowaæ jeszcze lepsze „warunki
kontraktu”, o tyle lepsze, o ile wiêcej
dostanie na wybory? Pod sto³em?
Pytanie, kto za to wszystko zap³aci?
Oczywiœcie, ¿e Lud. Ale skoro sam
do tego namawia... Do zgody... Nie
k³óæcie siê, ¿¹da. Bierzta swoje –
podpowiada, zapominaj¹c, ¿e to
wszystko nasze. Zapytam wiêc - dla-
czego?

Bo Prezydent Komorowski co-
dziennie powtarza, ¿e „Zgoda budu-
je”. A ciemne masy, jak za œrednio-
wiecza, kiedy panowa³ powszechny
analfabetyzm, powtarzaj¹: „róbta to
samo co w³adza”. Dogadajta siê!

Na tym zakoñczê i proszê odpuœæ
mi Panie Bo¿e, ¿e muszê wyk³adaæ
jak ch³op krowie na rowie.

Kpt.¿.w. Waldemar Jaworowski
mieszka w Pobierowie, w gminie Rewal.

Aby politycy siê pogodzili
w imiê has³a „Zgoda buduje”
lub jak ch³op krowie na rowie...

Ministerstwo Infrastruktury
prowadzi obecnie konsultacje spo-
³eczne rz¹dowego dokumentu pn.
„Program Budowy Dróg Krajo-
wych na lata 2011-2015” oraz przy-
gotowanej do niego Prognozy Od-
dzia³ywania na Œrodowisko. W Pro-
gramie nie uwzglêdniono kontynu-
acji budowy drogi ekspresowej S3.
W zwi¹zku z tym faktem Zarz¹d
Województwa Zachodniopomor-
skiego na posiedzeniu w dniu 31
grudnia 2010 r. przyj¹³ Stanowisko
skierowane do Premiera Rz¹du RP,
w którym wnioskuje o  jak naj-
szybsz¹ realizacjê przede wszyst-
kim odcinka od Gorzowa Wielko-
polskiego do autostrady A2 (wêze³
Jordanowo).

Zarz¹d Województwa apeluje
do premiera Donalda Tuska
w sprawie budowy drogi S3

Realizacja drogi ekspresowej
S3 ma fundamentalne znaczenie dla
rozwoju naszego województwa, co
ma swoje odzwierciedlenie w regio-
nalnych programach rozwojowych,
takich jak: „Strategia rozwoju sek-
tora transportu Województwa Za-
chodniopomorskiego do roku
2020” oraz „Strategii rozwoju go-
spodarki morskiej Województwa
Zachodniopomorskiego do roku
2015”. Kontynuacja budowy drogi
S3 jest te¿ niezbêdna dla zapewnie-
nia w³aœciwej obs³ugi transportowej
zespo³u portów w Szczecinie i Œwi-
noujœciu oraz utrzymania ich pozy-
cji w kontekœcie zaostrzaj¹cej siê
konkurencji ze strony portów nie-
mieckich.
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Kpt.¿.w. Waldemar Jaworowski

Film
o Smoleñsku

Kilka dni temu w Warszawie
odby³a siê premiera filmu dokumen-
talnego „Mg³a” o katastrofie pod
Smoleñskiem. Mo¿na go nabyæ ku-
puj¹c Gazetê Polsk¹ (do œrody), któ-
ra jest producentem filmu.
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Rewaloryzacja starego
Trzebiatowa

Trzebiatów. Zarz¹d podj¹³
uchwa³y w sprawie uzgodnienia
projektu „Zmiany miejscowego pla-
nu zagospodarowania przestrzen-
nego miasta Trzebiatowa w formie
planu rewaloryzacji Starego Miasta
dla dzia³ek 137 i 138, po³o¿onych
przy ul. Wojska Polskiego i podobn¹
uchwa³ê dla dzia³ki 170/8, po³o¿o-
nej miêdzy ulicami Sienkiewicza,
S³owackiego i Kopernika.

Zarz¹d pozytywnie rozpatrzy³
wniosek firmy ZUB WIT „Miêtlo-
wie” w sprawie terminu wykonania
robót w zwi¹zku z realizacj¹ inwesty-
cji polegaj¹cej na przebudowie drogi
powiatowej nr 0125Z na odcinku ul.
Sarniej w Trzebiatowie do 15.05.
2011 r. Inwestycja nie mo¿e zostaæ
zrealizowana w terminie ze wzglêdu
na niesprzyjaj¹ce warunki atmosfe-
ryczne oraz zmiany projektowe.

Rewal opóŸnia sp³atê
Rewal. Zarz¹d powiatu pozy-

tywnie rozpatrzy³ wniosek gminy
Rewal i wyrazi³ zgodê na przesuniê-
cie terminu sp³aty zobowi¹zania z
tytu³u zakupu Szkolnego Schroni-
ska M³odzie¿owego w Pobierowie
w kwocie 650 tys. z³ do dnia
31.12.2010r.

Na wniosek dyrektora MOW w
Rewalu zwiêkszono plan dochodów
w dziale Edukacyjna opieka wycho-
wawcza o ³¹czn¹ kwotê 38.610 z³.
Jednoczeœnie zwiêkszono plan wy-
datków o ³¹czn¹ kwotê 39.994 z³.

800 z³ za wizytê
Gryfice. Zarz¹d dokona³ wybo-

ru oferty (firma Pro Bud Tomasz
Graf Firma Projektowo-Budowlana
ze Szczecina za cenê 800 z³ netto za
wizytê), na ustanowienie nadzoru

autorskiego w zwi¹zku z realizacj¹
inwestycji polegaj¹cej na budowie
hali widowiskowo-sportowej w
Gryficach.

Pe³nomocnictwo
Zarz¹d Powiatu udzieli³ pe³no-

mocnictwa p.o. dyrektor PUP w
Gryficach – Beacie Smoleñskiej do
dokonywania wszelkich czynnoœci
w zwi¹zku z realizacj¹ projektu pn.
„Piramida kompetencji”, wspó³fi-
nansowanego z EFS Priorytet VI,
Dzia³anie 6.1. Poprawa dostêpu do
zatrudnienia oraz wspieranie ak-
tywnoœci zawodowej w regionach.
Poddzia³anie 6.1.2. Wspieranie po-
wiatowych i wojewódzkich urzê-
dów pracy w realizacji zadañ na
rzecz aktywizacji zawodowej osób
bezrobotnych w regionie, programu
Operacyjnego Kapita³ Ludzki
2007-2013.

„Aktywni = Samodzielni”
Zarz¹d zaakceptowa³ wybór

ofert dokonany przez kierownika
PCPR w Gryficach, w zwi¹zku z
realizowanym projektem systemo-
wym pn. „Aktywni = Samodzielni”,
wspó³finansowanym ze œrodków
EFS:

- na zorganizowanie warsztatu
pn. „Moja postawa wobec uzale¿-
nieñ i przemocy” dla 5 wychowan-
ków rodzin zastêpczych – (Przed-
siêbiorstwo Wielobran¿owe „Lo-
gos-Ewent” z Pi³y, za cenê 7.500 z³
brutto).

- na zakup 7 gablot informacyj-
nych – (P.P.H.U. „MAIDEN” Wal-
demar Kamiñski, za cenê 5.337,50
z³ brutto).

- na opracowanie i wykonanie
materia³ów promocyjnych – (Pra-
cownia reklamy A-GRAPH Anna
Proœniewska, za cenê 3.850,50 z³
brutto).                                        M

Decyzje podjête w okresie od 8 do 22.12.2010 r.

Ciekawostki z prac
Zarz¹du Powiatu

Gryficcy policjanci zatrzyma-
li na gor¹cym uczynku dwóch
sprawców, którzy na terenie by³e-
go zak³adu betoniarni w Gryfi-
cach kradli silniki elektryczne.
Wartoœæ skradzionego mienia
szacuje siê na 6 tys. z³otych.

Policjanci Wydzia³u Prewencji
KPP w Gryficach patroluj¹c w
ostatnich dniach grudnia ubr. teren
miasta, oko³o godziny pierwszej w
nocy, na terenie zak³adu by³ej be-

Wywozili silniki z betoniarni

Z³apani na
gor¹cym uczynku

toniarni, zauwa¿yli dwóch mê¿-
czyzn. W zwi¹zku z tym nie-
zw³ocznie podjêli czynnoœci. Jak
siê okaza³o, mê¿czyŸni ci na wóz-
ku usi³owali wywieŸæ z terenu za-
k³adu dwa silniki elektryczne.
Wartoœæ mienia, które próbowali
skraœæ sprawcy oszacowano na 6
tys. z³otych. Obaj zostali zatrzy-
mani i trafili do policyjnego aresz-
tu. Za pope³nione przestêpstwo
grozi im kara do 5 lat pozbawienia
wolnoœci.                                   (kp)

Policjanci w Gryficach zatrzy-
mali dwóch sprawców  kradzie¿y
waty szklanej wartoœci ponad 2
tys. z³otych.

Kilka minut po pó³nocy, w dniu
28 grudnia ubr., gryficcy policjanci
otrzymali zg³oszenie, i¿ z terenu jed-
nej z hurtowni w Gryficach nieznani
sprawcy ukradli watê szklan¹, zwi-
jan¹ w bele. Straty w³aœciciel osza-
cowa³ na ponad 2 tysi¹ce z³otych.
Funkcjonariusze  niezw³ocznie pod-
jêli dzia³ania zmierzaj¹ce do ustale-
nia i zatrzymania sprawców.

W wyniku podjêtych czynnoœci
zatrzymano dwóch sprawców w
wieku 34 i 40 lat i odzyskano skra-
dzione mienie. Obaj zatrzymani
mê¿czyŸni s¹ mieszkañcami powia-

Zatrzymani za kradzie¿
waty szklanej

tu gryfickiego. Trafili do policyjne-
go aresztu. Za kradzie¿ grozi im do
5 lat pozbawienia wolnoœci.    (kp)



Komisja Rewizyjna: przewod-
nicz¹cy – Marek Go³uchowski, wi-
ceprzewodnicz¹cy Józef Gandur-
ski, cz³onek – Leszek Stu³a.

Komisja Statutowa: przewod-
nicz¹cy - Leszek Stu³a, wiceprze-
wodnicz¹cy - Marek Go³uchowski,
cz³onek Ryszard Maliñski.

Komisja Polityki Gospodar-
czej: przewodnicz¹cy - Miros³aw
Kolanica, wiceprzewodnicz¹cy -
Marcin Ni¿niowski, cz³onkowie:
Józef Domañski, Dorota Klimo-
wicz.

Komisja Edukacji i Polityki
Spo³ecznej: przewodnicz¹cy - Ry-
szard Chmielowicz, wiceprzewod-
nicz¹cy - Franciszek Gródecki,

Komisje Rady Powiatu

Radni Powiatu pracuj¹
w komisjach

cz³onkowie: Leszek Cieciórski,
Marek Go³uchowski, Roman £obo-
¿ewicz, Ryszard Maliñski.

Komisja Bud¿etu i Finansów:
przewodnicz¹cy – Józef Gandurski,
wiceprzewodnicz¹cy – S³awomir
Sidor, cz³onkowie: Janusz £awrusz-
ko, Kazimierz Saæ, Leszek Stu³a,
Stanis³aw Wojsznis.

Komisja Prawa, Bezpieczeñ-
stwa i Administracji: przewodni-
cz¹ca - Dorota Klimowicz, wice-
przewodnicz¹cy - S³awomir Sidor,
cz³onkowie: Ryszard Chmielowicz,
Józef Domañski, Janusz £awrusz-
ko, Roman £obo¿ewicz, Franciszek
Gródecki, Marcin Ni¿niowski, Ka-
zimierz Saæ, Stanis³aw Wojsznis. M
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Na III sesji Rady Powiatu
30 grudnia 2010 r.
poinformowano, i¿ radna
Dorota Klimowicz
oficjalnie wst¹pi³a do
klubu Idziemy Razem.

Ta informacja nie mo¿e byæ bez
zwi¹zku z t¹, i¿ radna Dorota Klimo-
wicz zosta³a przewodnicz¹c¹ (15
grudnia podczas II sesji) Komisji
Prawa, Bezpieczeñstwa i Admini-
stracji.

Sprawa jest naprawdê sensacyj-
na, gdy¿ Dorota Klimowicz, by³a
burmistrz Trzebiatowa, przez kilka-
naœcie lat by³a zajad³¹ przeciw-
niczk¹ burmistrza S³awomira Rusz-
kowskiego, z którym nieustannie

Dorota Klimowicz i S³awomir Ruszkowski w jednym
stanêli ugrupowaniu

Sensacyjna
zmiana barw
politycznych

konkurowa³a o stanowisko. Przez
wiele lat wydawa³a w Trzebiatowie
czasopismo „Kulisy Trzebiatow-
skie”, w którym bezpardonowo ata-
kowa³a swojego konkurenta, w
zwi¹zku z czym burmistrz Rusz-
kowski kierowa³ przeciwko Klimo-
wicz sprawy do s¹du (warto spraw-
dziæ, jak one siê skoñczy³y w zwi¹z-
ku z zasiadaniem pani Doroty w
Komisji Prawa!).

Dorota Klimowicz nale¿a³a do
SLD, a teraz razem z Ruszkowskim
bêdzie uczestniczyæ w ugrupowaniu
„Idziemy Razem”, z którego starto-
wa³ on w wyborach. Przegra³ ze
Zdzis³awem Matusewiczem, ale
chyba nie wypisa³ siê z tego powodu
z tego stowarzyszenia. ̄ yczmy obu
ciekawych dyskusji na niwie tego
forum towarzyskiego.                 (r)

Rada Powiatu Gryfickiego pod-
jê³a uchwa³ê Nr II/22/10 z 15 grud-
nia, na mocy której ustalono wyna-
grodzenie dla starosty Kazimierza
Sacia w wysokoœci 12.420 z³ brutto,
na które sk³adaj¹ siê:

wynagrodzenie zasadnicze w
kwocie 6.000 z³, dodatek funkcyjny
w kwocie – 2.100 z³, dodatek za
wieloletni¹ pracê w wysokoœci 18
proc. wynagrodzenia zasadniczego,
co stanowi kwotê 1080 z³,

dodatek specjalny w wysokoœci
40 proc. wynagrodzenia zasadni-

Pracowity starosta z zaledwie 18 proc. dodatkiem
sta¿owym

Starosta Saæ
startuje z t¹ sam¹
pensj¹ – 12.420 z³

czego i dodatku funkcyjnego, co
stanowi kwotê 3.240 z³.

Dodatek za wieloletni¹ pracê, o
którym mowa w pkt. 3 wzrasta o 1
proc. z dniem 1 czerwca ka¿dego
roku, a¿ do osi¹gniêcia poziomu 20
proc. (dodatek w tej wysokoœci osi¹-
ga siê po 20 latach pracy), bez ko-
niecznoœci zmiany niniejszej
uchwa³y.

W uzasadnieniu do uchwa³y
m.in. napisano: wynagrodzenie
ustalono w tej samej wysokoœci, jak
uprzednio.                                   M

Kochaj¹cego domu szukaj¹
5 miesiêczne 2 kotki

(kocurek i kotka), które znalaz³y siê w trudnej dla siebie sytuacji.
Znalezione na ulicy w bardzo z³ej kondycji fizycznej, wymaga³y d³ugie-
go leczenia i zaprzyjaŸnienia
siê z cz³owiekiem. Obecnie
kociaki s¹ zdrowe, bardzo ra-
dosne i towarzyskie. Korzy-
staj¹ równie¿ z kuwetki.  Ma-
luchy s¹ z¿yte bardzo z sob¹,
dlatego dla ich dobra nie po-
winno siê ich rozdzielaæ.

Dotychczasowy opiekun
odda kuwetkê i jedzonko.

Czekaj¹ pod numerem telefonu 697 131 036.
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Ostatni¹ sesjê w starym roku,
odbyt¹ 30 grudnia, otworzy³a prze-
wodnicz¹ca Rady Renata Teresa
Korek, po stwierdzeniu quorum i
przyjêciu porz¹dku obrad, przewod-
nicz¹ca powita³a goœci: pos³a na
Sejm RP Konstantego Tomasza
Oœwiêcimskiego, przewodnicz¹ce-
go Rady Miejskiej w Gryficach
Krzysztofa Tokarczyka, dyrektorów
instytucji podleg³ych powiatowi.

Przedstawiono sprawozdanie z
prac Zarz¹du miêdzy sesjami. Inter-
pelacji i zapytañ radnych nie by³o.

Starosta Kazimierz Saæ omówi³
zadania stoj¹ce przed Powiatem w
nowym roku bud¿etowym. Zadania
te, to g³ównie przebudowa, moder-
nizacja dróg w Gryficach, Trzebia-
towie i oddanie do u¿ytku mostu w
DŸwirzynie.

Skarbnik Powiatu Gra¿yna Ob-
rêbska-Starzec kolejny raz wprowa-
dzi³a autopoprawki do bud¿etu na
2010 rok.

Na temat realizacji bud¿etu za

III sesja Rady Powiatu Gryfickiego I kadencji

Ostatnia sesja Rady
Powiatu w starym roku

rok 2010 przedstawiono pozytywn¹
opiniê RIO oraz stanowiska, rów-
nie¿ pozytywne, komisji sta³ych
Rady. Innych stanowisk nie by³o.

Nastêpnie podjêto uchwa³ê w
sprawie uchwalenia wieloletniej
prognozy finansowej powiatu Gry-
fickiego na lata 2011 - 2021.

Kolejny raz podjêto uchwa³ê w
sprawie zmiany uchwa³y Nr XL/
272/09 Rady Powiatu Gryfickiego
oraz zmian w bud¿ecie powiatu na
2010 rok. Ostatnia z podjêtych
uchwa³ na III sesji Rady Powiatu, to
w sprawie szczegó³owego sposobu
konsultowania z organizacjami po-
zarz¹dowymi i podmiotami wymie-
nionymi w art.3 ust.3 z dn. 24 kwiet-
nia 2003 r. o dzia³alnoœci po¿ytku
publicznego i o wolontariacie pro-
jektów aktów prawa miejscowego w
dziedzinach dotycz¹cych dzia³alno-
œci statutowych tych organizacji.

Na tym zakoñczono podejmo-
wanie uchwa³ na III sesji Rady Po-
wiatu.                                            M

Na III sesji Rady Miejskiej w Gry-
ficach w dniu 28 grudnia 2010 r. w
punkcie „Wolne wioski i zapyta-
nia”pad³y s³owa ujawniaj¹ce stan lo-
kalnej polityki, a raczej politykier-
stwa uprawianego przez tych, którym
wydaje siê, ¿e wszystko mog¹. Mog¹
za³atwiæ pracê, kupowaæ g³osy, stra-
szyæ i szanta¿owaæ, niszczyæ gospo-
darczo dzieci tych, którzy nie chc¹
przyst¹piæ do uk³adu. Pos³uchajmy.

Radny Krzysztof Kozak
– W zwi¹zku z apelem przewod-

nicz¹cego Rady o rozpoczêcie prac
nad bud¿etem gminy na 2011 rok,
uprzejmie proszê szanownego bur-
mistrza Andrzeja Szczyg³a o przed-
stawienie szczegó³owe rozliczenia
wydatków w roku 2010, w dzia³ach
750, w tym 23, 75, 95 z wyspecyfi-
kowaniem wydatków rzeczowych
wed³ug rodzajów i wszystkich tytu-
³ów z rozbiciem na kolejne miesi¹ce
i narastaj¹ce tak, jak to jest w spra-
wozdaniu RB 28. Informacji proszê
udzieliæ na piœmie.

Radny Ryszard Bidler
- Panie przewodnicz¹cy, dzisiaj

jesteœmy na trzeciej sesji. Wydawa-
³o siê mi, ¿e po tych dwóch lekcjach
nie odrobionych, na trzeciej zacznie-
my po prostu dzia³aæ pod dyktando,
ale takie prawid³owe. Ale okazuje
siê, ¿e nie jest tak, jak ¿eœmy myœleli.
Dyktando jest, ale nie takie rzeczo-
we. Id¹c do wyborów wydawa³o siê
mi, ¿e jedna rzecz jest najwa¿niej-
sza, ¿e idê do rady, by nasta³a nor-
malnoœæ i gospodarnoœæ.

Panie przewodnicz¹cy, do dzi-
siejszego dnia normalnoœci nie wi-
dzê i nie widzê szans na normalnoœæ.
Pocz¹tek dzisiejszej sesji da³ panu
znakomit¹ okazjê zaœlubienia radne-
go i czu³by siê pan, jak prawdziwy
przewodnicz¹cy. Maj¹c stosunek 10
do 10 i pan byœ spe³ni³ rolê prawdzi-
wej demokracji. Okazuje siê, ¿e
myœmy do demokracji nie doroœli.
Nawet na wzorzec polskiego Sejmu
nie potrafiliœmy wznieœæ siê ponad
podzia³ami. Robimy to, co ¿eœmy
zrobili. A to jest brzydkie. Brzydkie
to jest panie przewodnicz¹cy, ¿e cza-
sami zmusza siê nas do zmieniania
swojego ego, do zmieniania swojej
osobowoœci, zastrasza siê.

Chcia³em oœwiadczyæ, ¿e w la-
tach 80-tych by³em bardzo zaanga-
¿owanym dzia³aczem Solidarnoœci.
JeŸdzili za mn¹ UB-owcy i straszyli

Kulisy lokalnego
politykierstwa

mnie, ¿e mam rodzinê, o której mu-
szê myœleæ. Dzieci by³y ma³e, oba-
wy by³y. Nie podda³em siê. I dzisiaj
oœwiadczam panie przewodnicz¹-
cy, ¿e teraz te¿ nie poddam siê ¿ad-
nym zakusom, ¿adnym naciskom.
Dzieci mam doros³e i w zasadzie nic
im nie grozi. Ale gro¿¹ mi, ¿e moje
dzieci, w sensie gospodarczym,
mog¹ byæ upokorzone. To jest dale-
kie od standardów przyzwoitoœci.
Proszê powiedzieæ swoim moco-
dawcom, ¿e to jest poni¿ej pasa, ¿e
siê nie kopie nawet le¿¹cego. Uczy-
³em swoje dzieci kultury spo³ecznej
i osobistej. Podnieœ i uderz, a nie
kop le¿¹cego. Dzisiaj moje dzieci s¹
doros³e i pracuj¹ w spo³ecznoœci
obywatelskiej na rzecz tej gminy.
Ratuj¹ ¿ycie i broni¹ ojczyzny.
Chcia³bym, ¿eby nie musieli zmie-
niaæ pogl¹dów, i tak, jak dzisiaj nasz
kolega Sto³owski, który zosta³
przez pana przewodnicz¹cego
ubezw³asnowolniony. Nie wiem,
czekaliœmy na decyzjê jakiegoœ fo-
rum eksperckiego, ¿e on nie by³
zdolny do zabierania g³osu! Nie
wiem, co za forum pan przewodni-
cz¹cy wynalaz³, forum eksperckie,
¿eby tak upokorzyæ cz³owieka. Tak
nie wolno panie przewodnicz¹cy.
Myœlê, ¿e dzisiejsza sesja da³a nam
nauczkê na przysz³oœæ. Wznieœmy
siê ponad podzia³ami i pracujmy ra-
zem dla dobra naszej gminy. – po-
wiedzia³ radny Ryszard Bidler.

Z sali dobieg³y g³osy: – Powiedz
nazwisko, kto zastrasza³. Powiedz
nazwisko.

Sami zapytaliœmy o nazwisko,
ale siedz¹cy za nami radny Bidler
powiedzia³ tylko: uderz w stó³, a
no¿yce siê odezw¹.

G³os zabra³ przewodnicz¹cy
Krzysztof Tokarczyk.

- U¿y³ pan radny bardzo mocnych
s³ów, nie chcê polemizowaæ z nimi.
Uwa¿am, ¿e du¿a przesada we
wszystkim jest i nikt nie bêdzie chcia³
pana radnego zastraszaæ, absolutnie.
Radny ma zawsze mo¿liwoœæ g³osze-
nia swoich pogl¹dów i niezale¿nie
odpowiada przed mieszkañcami i
w³asnym sumieniem,. Proszê tak da-
lej postêpowaæ, a na pewno ¿adnego
nacisku na pana osobiœcie nie bêdê
wywiera³. Niech pan nawet takich
sugestii nie wysuwa, bo to jest bole-
sne i nieprzyjemne takie rzeczy s³u-
chaæ, to co pan tutaj mówi³. Ale mia³
pan prawo. - powiedzia³.                M

- Gro¿¹ mi, ¿e moje dzieci, w sensie gospodarczym, mog¹
byæ upokorzone. To jest dalekie od standardów przyzwoito-
œci. Proszê powiedzieæ swoim mocodawcom, ¿e to jest poni¿ej
pasa... - mówi³ radny Ryszard Bidler o naciskach na niego
jednej z osób, która chcia³a wymusiæ na nim zmianê barw
politycznych.
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Kolejn¹ sesjê otworzy³
przewodnicz¹cy Rady
Miejskiej Krzysztof
Tokarczyk. O g³os
poprosi³ radny Ryszard
Bidler. G³osu zosta³ mu
udzielony.

- Panie przewodnicz¹cy, wysoka
Rado, chcia³bym z³o¿yæ wniosek
formalny – powiedzia³ Ryszard Bi-
dler – o zamianê punktu 10 na punkt
2 a zarazem punktu 11 na punkt 3.
Wniosek mój jest uzgodniony z Klu-
bem Ziemi Gryfickiej i PSL-em i ma
takie uzasadnienie, ¿e nie chcieliby-
œmy, aby kandydat na radnego do
œlubowania pan Dariusz Sto³owski,
który jest obecny na sali, po raz dru-
gi by³ ubezw³asnowolniony i pozba-
wiony prawa g³osu. Z przyczyn nie-
zrozumia³ych dla mnie. Ja wiem, ¿e
pan przewodnicz¹cy kszta³towa³
porz¹dek obrad i znakomita wiêk-
szoœæ naszych adwersarzy politycz-
nych przyzna³aby mi racjê, ¿e nie
mamy prawa, bez ¿adnych uzasad-
nionych przyczyn, tego cz³owieka
dyskryminowaæ. Jesteœmy pe³n¹
Rad¹, jesteœmy demokratyczn¹
Rad¹ z wyboru i kogoœ z góry skazy-
waæ na to, ¿eby nie bra³ pe³nego
udzia³u w posiedzeniu Rady na sesji
jest nie dopuszczalne. Dlatego ape-
lujê do pana przewodnicz¹cego,
apelujê do radnych o uwzglêdnienie
tego wniosku formalnego i zamianê
punktu 10 na punkt 2 oraz punktu 11
na punkt 3. Uwa¿am, ¿e to bêdzie
najs³uszniej i najobiektywniej i bê-
dzie z twarz¹ – zakoñczy³ Bidler.

- Dziêkujê, czy s¹ jeszcze jakieœ
uwagi – zapyta³ przewodnicz¹cy K.
Tokarczyk. Nie ma – stwierdzi³.

- Pan Bidler u¿ywa³ trochê moc-
nych s³ów, bo pan Sto³owski nie by³
ubezw³asnowolniony, nie wp³ynê³y
formalne dokumenty na poprzedni¹
sesjê i ta sprawa nie mog³a byæ za-
³atwiona – doda³.

Radny Wies³aw Malaca: – Panie
przewodnicz¹cy, ale to chyba pana
obowi¹zkiem by³o zadbaæ o to, ¿eby
dokumenty by³y na czas. Pan o to nie
zadba³ i tu mi siê wydaje, ¿e mogê
przypuszczaæ, ¿e pan to w jakimœ
celu zrobi³. Bo to nie mo¿e byæ tak,
œlubowanie mia³o byæ na drugiej
sesji. Pan tego nie dopilnowa³, prze-
niós³ pan na trzeci¹ sesjê. Mogê
powiedzieæ, ¿e jest to skandaliczne.

- Druga sesja by³a w tak krótkim

III sesja Rady Miejskiej w Gryficach, 28 grudnia 2010 r.

terminie zwo³ana, ¿e nie by³o na to
czasu po prostu, ¿eby pan burmistrz
móg³ z³o¿yæ œlubowanie w terminie.
I proszê nie u¿ywaæ takich s³ów. Ja
uwa¿am, ¿e nie potrzebna jest ta
polemika z tej strony i tego typu.
Moglibyœmy w ten sposób siê prze-
komarzaæ d³ugo i sobie uzasadniaæ.
Ja nie bêdê prowadziæ tej polemiki.

- Czy s¹ jeszcze jakieœ pytania ze
strony radnych – zapyta³ K. Tokar-
czyk?

Radny Jan Major.
- Uwa¿am, ¿e punkt 7 tj. podjê-

cie uchwa³y w sprawie ustalenia
sk³adu osobowego Komisji Bud¿e-

tu i Finansów oraz punkt 8 i punkt 9
powinien byæ w punkcie 4. Podjêcie
uchwa³y w sprawie powo³ania prze-
wodnicz¹cego Komisji jak mo¿e
byæ przed powo³aniem sk³adu Ko-
misji – pyta³ Jan Major.

- Panie radny Major, jest to
zgodne ze statutem, w którym siê
okreœla, na wniosek klubów wybie-
ramy przewodnicz¹cego i wiceprze-
wodnicz¹cego komisji. Jest to zgod-
ne ze statutem. Czy to jest wniosek,
czy to jest po prostu taka uwaga? –
zapyta³ Tokarczyk i doda³: - Prze-
g³osujmy wniosek radnego Bidlera.

- Kto jest za z panów radnych,
¿eby w porz¹dku obrad zmieniæ
punkt 10 i wstawiæ w miejsce punk-
tu 2, punkt 11 wstawiæ w miejsce
punktu 3, proszê o podniesienie rêki
do góry – g³osowanie prowadzi³ K.
Tokarczyk.

- Kto jest za? – 9 radnych.
- Kto jest przeciw? – 11 radnych.

Za wnioskiem g³osowa³o 9 rad-
nych, przeciw 11 radnych. W zwi¹z-
ku z powy¿szym wniosek nie prze-
szed³ – stwierdzi³ K. Tokarczyk.
Proponuje przeg³osowanie porz¹d-
ku obrad w niezmienionej formie –
zaproponowa³ przewodnicz¹cy.

- Za 11 radnych, przeciw 9 rad-
nych. W zwi¹zku z powy¿szym
wiêkszoœæ zdecydowa³a, ¿e pro-
gram obrad bêdzie realizowany w
wersji przedstawionej.

Punkt 2 porz¹dku obrad, wybór
Komisji Rewizyjnej. W tej sprawie
otrzyma³em zgodnie z wczeœniej-
szymi ustaleniami, wykaz osób, któ-
re s¹ chêtne i zg³osi³y swoje kandy-
datury do pracy w tej komisji. S¹ to
nastêpuj¹ce osoby: Bogus³aw Ba-
kalarski, Danuta Bezczyñska, Ry-
szard Bidler, Janusz Kaczmarek,
Krzysztof Kozak, Janusz Kubczyñ-
ski, Jan Major, Wies³aw Malaca,
Tomasz Malczewski, Beata Smo-
leñska, Kazimierz Matuszewski.
Informujê, ¿e zgodnie z paragrafem
59 statutu Gminy Gryfice, Rada
wybiera spoœród radnych w g³oso-
waniu tajnym Komisjê Rewizyjn¹ w
liczbie 7 radnych. W zwi¹zku z tym,
¿e jest to g³osowanie tajne, to musi-
my powo³aæ komisjê skrutacyjn¹ –
stwierdzi³ przewodnicz¹cy Rady.
Komisja skrutacyjna w sk³adzie Jo-
lanta Mazurek, Stanis³aw B³ysz,
Mieczys³aw Szydlarski, Robert
Bu³hak.

Na wniosek radnego Wies³awa
Malacy do kandydatów do Komisji
Rewizyjnej dopisano jeszcze radne-
go Wies³awa Pietrzaka.

- Komisjê skrutacyjn¹ proszê o
przeprowadzenie g³osowania. 15
minut przerwy chyba wystarczy,
musz¹ kartki przygotowaæ – zauwa-
¿y³ przewodnicz¹cy.

Komisja skrutacyjna, a w³aœci-
wie jej sk³ad, nie zosta³ poddany
¿adnemu g³osowaniu. Ot, wytypo-
wano 4 radnych, okrzykniêto ich
komisj¹ skrutacyjn¹, która przepro-
wadzi³a tajne g³osowanie. W opar-
ciu o jakie paragrafy i jaki statut ta
komisja dzia³a³a? Mo¿e któryœ z
radnych zada to pytanie wojewo-
dzie zachodniopomorskiemu!

- W wyniku tajnego g³osowania
do Komisji Rewizyjnej weszli:
przewodnicz¹ca Beata Smoleñska,
wiceprzewodnicz¹cy Jan Major
oraz Bogus³aw Bakalarski, Janusz
Kaczmarek, Krzysztof Kozak, To-
masz Malczewski, Kazimierz Ma-
tuszewski.

Pozosta³e komisje w Radzie zo-
sta³y obsadzone przez maj¹ce wiêk-
szoœæ w Radzie kluby Idziemy Ra-
zem i Platformê Obywatelsk¹.

Trochê radoœci, a mo¿e œmiechu,
wywo³a³o powo³anie radnego Kazi-
mierza Matuszewskiego na prze-
wodnicz¹cego Komisji Gospodarki
i Rolnictwa.

Dlaczego? Nie wiemy.
Po wyborach komisji i ich sk³a-

dów przewodnicz¹cy Rady og³osi³
przerwê. Zapytaliœmy, o której go-
dzinie bêdzie œlubowanie radnego.

- O godz. 11.30 odpowiedzia³
przewodnicz¹cy.

G³os jeszcze zabra³ Jan Major,
cytuj¹c statut.

Dariusz Sto³owski

Wykluczyli radnego z komisji, odk³adaj¹c
jego œlubowanie
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- Dziêkuje za wyst¹pienie w cza-
sie przerwy. Jest przerwa – powie-
dzia³ Krzysztof Tokarczyk. Na ja-
kieœ oponuj¹ce g³osy z sali prze-
wodnicz¹cy kategorycznie stwier-
dzi³, ¿e jest przerwa. A radny Major
skorzysta³ po prostu z mikrofonu i
powiedzia³ co chcia³.

- To znakiem tego jak na Bia³o-
rusi – powiedzia³ mieszkanie Gryfic
obecny na sesji. Ja jestem bezstron-
ny. Jak na Bia³orusi nie ma prawa
g³osu. Koniec dowodzenia. Panie
pu³kowniku, pan jest ¿o³nierzem
Wojska Polskiego?

- By³em – odpowiedzia³ Krzysz-
tof Tokarczyk.

W holu Urzêdu Miejskiego, ten
sam mieszkaniec i wyborca powie-
dzia³: – Czyta³em w gazetach, ale te-
raz przyszed³em pos³uchaæ i siê
okazuje, ¿e je¿eli Krzysztof Tokar-
czyk mówi, ¿e nie ma prawa g³osu,
bo jest przerwa, to co to jest? Jak na
Bia³orusi. Jeszcze gorzej, bo naro-
dy nawet afrykañskie dopuszczaj¹
do g³osu. Ja jestem bezstronny ob-
serwator, ale ¿eby ¿o³nierz WP tak
postêpowa³? Znam go nie od dzisiaj,
ale nie myœla³em, ¿e mo¿e a¿ tak siê
zachowaæ. No ludzie kochani!

- A pan , panie radnym, co pan na
to?

- Ja ju¿ swoje powiedzia³em –
mówi Jan Major. – Uwa¿am, ¿e naj-
pierw powo³uje siê komisjê, a póŸ-
niej wy³ania siê jej przewodnicz¹-
cego. Jak mo¿na powo³aæ przewod-
nicz¹cego komisji, jak nie ma komi-
sji?

- Jeœli to jest prawda, ¿e radnemu
nie zezwolono na œlubowanie, to
odebra³o siê jemu prawo g³osu. To
nie Rada powo³a³a radnego, tylko
my wyborcy, ¿eœmy na niego g³oso-
wali. To jaka jest to praworz¹dnoœæ?
– pyta³ wyborca, mieszkaniec Gry-
fic. - Przecie¿ i tak maj¹ wiêkszoœæ,
to czego siê bali? To jest funadmen-
tale pytanie – czego siê bali, nie
pozwalaj¹c na pocz¹tku sesji na œlu-
bowanie radnego? - zastanawia³ siê.

W koñcu zezwolono na œlubo-
wanie Dariusza Sto³owskiego i od
tego momentu Rada Miejska w Gry-
ficach liczy 21 radnych.

Z istotnych uchwa³ podjêtych na
tej sesji to: w sprawie zmiany bud¿e-
tu i zmiany w bud¿ecie gminy Gry-
fice na 2010 rok oraz w sprawie
wydatków bud¿etowych, których
nie zrealizowane planowane kwoty
nie wygasaj¹ z up³ywem roku bu-
d¿etowego. M

Trzymaj¹c w d³oniach Samorz¹-
dowy Biuletyn Informacyjny „Stre-
fa Regi” radny Rady Powiatu Le-
szek Cieciórski zada³ pytanie:

- Pierwszy raz mam w rêku taki
biuletyn i chcia³em zapytaæ, dlacze-
go w nim nie ma gminy Trzebiatów
i gminy Gryfice.

- Próbujê zrozumieæ, dlaczego
pan Cieciórski wspomina, ¿e w nim
nie ma Trzebiatowa, kiedy bardzo
wyraŸnie jest gmina Trzebiatów (str.
23, 24, 25) – odpowiedzia³ starosta
Kazimierz Saæ. - Faktycznie nie ma
gminy Gryfice z prostego wzglêdu –
pan burmistrz gminy Gryfice prze-
sta³ wspó³finansowaæ tê publikacjê.
Umowa jest zawarta ze wszystkimi
gminami, prócz gminy Gryfice. W
zwi¹zku z tym, ¿e ta publikacja jest
wspó³finansowana przez wszyst-
kich uczestników tego¿ wydawnic-
twa, no wiêc ja mam nadziejê, ¿e od
stycznia albo zmienimy formu³ê,
ewentualnie zawi¹¿emy nowe
wspó³prace i podpiszemy nowe
umowy. Bo wydaje mi siê, ¿e dobrze
jest pokazywaæ na zewn¹trz, to co
robimy i na pewno powiat jest zain-
teresowany, ¿eby wszystkie gminy
dostarcza³y materia³y promocyjne.
Niestety pan burmistrz przesta³
wspó³finansowaæ, wiêc jeœli ktoœ
pope³ni³ b³¹d, to na pewno nie ze
strony powiatu. Jest to po prostu
realizacja umowy. - mówi³ starosta.

Przypominamy, ¿e koszt finan-
sowania ww. publikacji wynosi w
skali roku 25 tys. z³. W roku 2010
mia³ wynieœæ 24 tys. z³. I to nie bur-
mistrz Andrzej Szczygie³ przesta³
dofinansowywaæ biuletyn, ale w tej
sprawie stosown¹ uchwa³ê podjê³a
Rada Miejska na pocz¹tku 2010 r.
Przypominamy te¿, ¿e wówczas
Krzysztof Tokarczyk by³ wiceprze-
wodnicz¹cym Rady Miejskiej i te¿
za rezygnacj¹ z dofinansowania
biuletynu promuj¹cego starostê i
jego œwitê g³osowa³.

Dwa poprzednie wydania tj. nr 7
i 8 by³y poœwiêcone wyborom samo-
rz¹dowym i towarzystwu Idziemy
Razem oraz kandydatom z Platfor-
my Obywatelskiej.

Przed nami wybory parlamen-
tarne i powtórka z rozrywki bêdzie.
Nie ma potrzeby, by gmina Gryfice
uczestniczy³a w tej rozrywce po-
przez jej finansowanie.

Ale punkt widzenia zale¿ny jest
od punktu siedzenia i dziœ wydaje
siê, ¿e pan przewodnicz¹cy Rady
Miejskiej Krzysztof Tokarczyk, za-
pominaj¹c o swoich niczym niewy-
muszonych decyzjach, mo¿e je
zmieniæ i np. oceniæ, ¿e dofinanso-
wanie jest wskazane kwot¹ nawet
wiêksz¹. O tym jednak przekonamy
siê w przysz³oœci.

Radni o Strefie Regi i dzia³kach
Izba Rolnicza
- Mam trzy sprawy – stwierdzi³

radny S³awomir Sidor. – Poproszo-
no mnie, a w³aœciwie rolnicy zrze-
szeni w Izbach Rolniczych, którzy
do tej pory mieli mo¿liwoœæ przeka-
zywania swoich problemów przez
Bogdana £akomego, ale nie ma go i
szkoda. Prosili mnie, ¿ebym zapy-
ta³, czy starostwo dalej bêdzie tak
dobre i bêdzie partycypowa³o po-
przez umo¿liwienie wykorzystywa-
nie lokalu w starostwie i czy dalej
bêd¹ mogli korzystaæ z pomocy
poprzez osobê, która bêdzie tam
mog³a pracowaæ na sta¿u.

Drugie pytanie dotyczy pana
przewodnicz¹cego Rady Miejskiej
w Gryficach. Prosi³em poprzez pra-
cowników Rady, mo¿e nie dotar³a
moja proœba, ¿eby w miarê mo¿li-
woœci zaprasza³ na sesjê Rady Miej-
skiej radnych Powiatu. Niech to
bêdzie w ramach wzajemnoœci –
doda³ radny Sidor.

Trzecie pytanie dotyczy dzia³ek
w okolicy Rzêskowa i stanowiska
przewodnicz¹cego Rady Miejskiej.
Zak³adam, ¿e to, co powiedzia³ pan
starosta o poparciu dla dzia³ek i wy-
korzystaniu dla powiatu tych dzia-
³ek w Rzêskowie, ¿e to jest ju¿ ofi-
cjalne stanowisko przewodnicz¹ce-
go i siê zmieni³o w stosunku do tego,
gdzie pan przewodnicz¹cy by³ prze-
ciwnikiem tego, a nawet inicjowa³
uchwa³y, ¿eby odebraæ te dzia³ki,
prawie 40 ha, powiatowi. – pyta³
radny Sidor.

- Pierwsza sprawa, to nie wiem,
czy chodzi o powiadomienie
wszystkich radnych powiatu o na-
szych sesjach Rady Miejskiej, czy
tylko z PSL-u – zapyta³ Krzysztof
Tokarczyk.

- Mówi³em o radnych powiatu –
odpar³ Sidor.

- Dobrze, czyli na rêce przewod-
nicz¹cego Rady Powiatu bêdê prze-
sy³a³ zawiadomienie o sesjach. Jeœli
chodzi o nastêpne pytanie, to ja by-
³em na pocz¹tku przeciwny, kiedy ta
ziemia jeszcze nie by³a sprzedana.
Ja jestem taki cz³owiek, który uwa-
¿a, ¿e zaufanie do w³adzy obywate-
lowi nale¿y siê. W zwi¹zku z tym, ¿e
tyle ziemi zosta³o ju¿ sprzedane, to
uwa¿am, ¿e nale¿y to kontynuowaæ
i teraz nale¿y to przekszta³caæ.
Uwa¿am, ¿e nie ma innej drogi,
mo¿liwoœæ ani¿eli w tej chwili lob-
bowaæ w plany przestrzennego za-
gospodarowania. Trzeba ten plan
uchwaliæ. Dziwiê siê po prostu, ¿e
jest to wstrzymane na jakimœ etapie,
chodzi³o o jakieœ kwoty odszkodo-
wawcze. Ja myœlê, ¿e to wszystko
trzeba uchwaliæ, uporz¹dkowaæ,
dogadaæ. Dlatego, ¿e s¹ ludzie, któ-
rzy chc¹ tam inwestowaæ i chc¹ siê

budowaæ. Z mojej strony takie jest
stanowisko – powiedzia³ Krzysztof
Tokarczyk.

* * *
Punkt widzenia zale¿y od punk-

tu siedzenia. A jeszcze nie tak daw-
no informowa³, ¿e gazeta powinna
zasiêgn¹æ informacji u pana woje-
wody, bo teren na Rzêskowie w ca-
³oœci by³ przeznaczony pod zalesie-
nie i ewentualnie rekreacjê spor-
tow¹, ale nie pod zabudowê.

Dzisiaj pan przewodnicz¹cy
Rady Miejskiej udaje, ¿e problemu
nie ma i plan przestrzennego zago-
spodarowania trzeba sporz¹dziæ
natychmiast. A powinien wiedzieæ,
¿e prace nad nim zosta³y wstrzyma-
ne, uznano bowiem, ¿e przez tamten
teren przebiegaæ bêdzie obwodnica
Gryfic. Poza tym ca³e 38 ha z hakiem
poszatkowano na dzia³ki budowla-
ne, zapominaj¹c, ¿e z tych hektarów
powinien zostaæ wydzielony teren
pod zabudowê rekreacyjno-spor-
tow¹.

Cokolwiek bêdzie dzia³o siê z
dzia³kami w okolicy Rzêskowa, to
jedno na pewno zaskoczyæ mog³o. A
zaskoczy³o to, ¿e starosta Saæ pu-
blicznie i oficjalnie powiedzia³, i¿
pieni¹dze uzyskane ze sprzeda¿y
dzia³ek w Rzêskowie w ca³oœci za-
sil¹ bud¿et gminy Gryfice na jej in-
westycje. Do tej pory tak nie twier-
dzi³.

* * *
- Proszê pañstwa, zbli¿amy siê

do zakoñczenia roku - powiedzia³
starosta – i nie jest to pora na dywa-
gacje, na dyskusje, a tym bardziej
dra¿liwe. Ja niezmiernie cieszê siê,
¿e przewodnicz¹cym Rady Miej-
skiej w Gryficach jest p. Krzysztof
Tokarczyk i myœlê, ¿e wspó³praca
powiatu z rad¹ gminy Gryfice bê-
dzie uk³ada³a siê bardzo dobrze. Te-
mat nieruchomoœci w Rzêskowie
by³ wielokrotnie poruszany  i myœlê,
¿e nieraz bêdzie poruszany. Ja tylko
chcê przypomnieæ, ¿e 80 ha jest
w³asnoœci¹ gminy Gryfice, 40 ha
jest w³asnoœci¹ powiatu. Mam na-
dziejê, ¿e gmina, tak jak powiat,
znajdzie pomys³ na zagospodaro-
wanie tych 80 ha – powiedzia³ staro-
sta.

* * *
Gmina Gryfice niczego wymy-

œlaæ nie musi. Na 40 ha ma powstaæ,
mia³o powstaæ, osiedle OAZA dla
300 rodzin plus siedliska. Cokol-
wiek tam powstanie, to jednak lu-
dzie tam bêd¹ i las im siê przyda.

Izba Rolnicza bêdzie istnieæ
tam, gdzie jest. Przed rolnikami
zrzeszonymi w Izbie – wybory.
Bêd¹ zmiany – tak oceni³ starosta.
Pewnie ju¿ wie, kto bêdzie nowym
przewodnicz¹cym.                       MJ
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Na dzieñ 4 stycznia 2011 r. bur-
mistrz Gryfic Andrzej Szczygie³
wyznaczy³ termin przeprowadzenia
dyskusji publicznej nad rozwi¹za-
niami przyjêtymi w projekcie stu-
dium uwarunkowañ i kierunków
zagospodarowania przestrzennego,
w oparciu o uchwa³ê Rady Miejskiej
w Gryficach z dnia 31 marca 2009 r.,
numer XXVI/330/2009, obowi¹zu-
j¹c¹ do dnia dzisiejszego w pierwot-
nej wersji.

Dnia 30 marca 2010 r. Rada
Miejska w Gryficach przyjê³a tzw.
stanowisko burmistrza w sprawie
odst¹pienia od tematu elektrowni
wiatrowych na obszar Stawna, Lu-
bieszewa, Rotnowa, Skorwon i So-
ko³owa, lecz nie popar³a to podjê-
ciem stosownej uchwa³y.

Burmistrz, uzasadniaj¹c treœæ
swego stanowiska, argumentowa³,
¿e protesty spo³eczeñstwa i niepo-
koje spo³eczne w sprawie elektrow-
ni wiatrowych mog¹ spowalniaæ
tempo prac nad obwodnic¹ Gryfic.

Tymczasem prac planistycz-
nych z tematem elektrowni wiatro-
wych w tle burmistrz nie zaniecha³.
W zwi¹zku z czym w wymienionym
wy¿ej dniu, w sali nr 102 Urzêdu
Miejskiego w Gryficach, zgroma-
dzi³a siê pewna iloœæ osób (miejsc
siedz¹cych brakowa³o).

W wyznaczonym przez burmi-
strza Szczyg³a czasie, wy³o¿enia do
publicznego wgl¹du projekcie stu-
dium uwarunkowañ wraz z pro-
gnoz¹ oddzia³ywania na œrodowi-
sko, osoby zainteresowane tym te-
matem niejednokrotnie docieka³y
wobec urzêdników Wydzia³u Pla-
nowania Urzêdu Miejskiego w Gry-
ficach m.in.:

dlaczego projekt studium funk-
cjonuje wy³¹cznie w wersji elektro-
nicznej;

dlaczego brak jest wersji papie-
rowej projektu i to podpisanej przez
urbanistê Piotra Kowalskiego ze
Szczecina;

dlaczego brak jest prognozy
oddzia³ywania na œrodowisko pod-
pisanej przez jej autora;

dlaczego brak jest protoko³u
zdawczo-odbiorczego na wymie-
nione wy¿ej dokumenty, co powo-
duje, i¿ dokumenty nie przyjête na
stan Urzêdu Miejskiego w Gryfi-
cach w sensie prawnym nie istniej¹

Nec Hercules contra plures

(tym bardziej, ¿e s¹ nie podpisane).
Urzêdnicy w osobach pani Ane-

ty Chruœcielewskiej oraz pana Mi-
ros³awa Tyburskiego zapewnia³y, i¿
istniej¹cy stan rzeczy jest popraw-
ny, a naczelnik Wydzia³u pan Tybur-
ski prezentowa³ postawê osoby w
gruncie rzeczy bardzo s³abo zorien-
towanej w sprawie.

Pani Aneta Chruœcielewska
twierdzi³a, ¿e tego typu dokumen-
tów siê nie podpisuje (bo tak jest i w
innych sprawach?), ¿e autorzy pro-
jekt studium podpisuj¹ dopiero po
uchwaleniu studium przez radê (!?)
(nie pamiêta wiêc urzêdniczka, ¿e
podpisany jest projekt studium oraz
prognoza oddzia³ywania na œrodo-
wisko na inny obszar gminy).

W aktach sprawy znajduje siê
pismo wojewody zachodniopomor-
skiego z 2 lipca 2010 r., w którym
stwierdza siê, ¿e projekt studium
zosta³ opracowany niezgodnie z
ww. uchwa³¹. Widnieje w nim nastê-
puj¹ca treœæ: „Podkreœlenia wyma-
ga fakt, i¿ w przypadku rezygnacji z
lokalizacji parku elektrowni wiatro-
wych na terenie gminy nale¿y doko-
naæ stosownej zmiany ww. uchwa³y
o przyst¹pieniu. Organ wykonaw-
czy jakim jest burmistrz winien w
pe³ni wykonywaæ postanowienia
uchwa³ rady miejskiej, do czego
zobowi¹zywa³a treœæ tej uchwa³y”.

Istotn¹ w sprawie okolicznoœci¹
jest fakt, i¿ w dacie og³oszenia o
wy³o¿eniu do publicznego wgl¹du
brak by³o pozytywnej opinii regio-
nalnego dyrektora ochrony œrodo-
wiska nt. Prognozy oddzia³ywania
na œrodowisko.

Powstaje wiêc pytanie: na jakiej
wartoœci opracowaniach swoje
dzia³ania opiera burmistrz Szczy-
gie³?

Do dnia 4 stycznia brak by³o w
dokumentacji planistycznej œladu
nt. ewentualnego rozstrzygniêcia
przez burmistrza Gryfic mnóstwa
wniosków do studium, jakie zg³o-
szone zosta³y mu w lutym ubieg³ego
roku.

Wersjê papierow¹ „projektu”
studium stworzy³a pani Aneta Chru-
œcielewska poprzez wydrukowanie
z wersji elektronicznej (podpisu
autora zatem nadal brak).

Wymienieni wy¿ej urzêdnicy
zapewniali zainteresowanych, ¿e

proponowana przez burmistrza
zmiana studium w ¿adnym przypad-
ku nie dotyczy elektrowni wiatro-
wych.

Zainteresowani zwracali te¿
urzêdnikom uwagê na kompletny
absurd, jaki znajduje siê na czêœci
graficznej (mapie) projektu stu-
dium, wyra¿aj¹cy siê w tym, ¿e gra-
nice zmian, czyli granice parku
elektrowni wiatrowych (jako w na-
szym studium coœ nowego) s¹, lecz
w legendzie istnieje zapis, i¿ ta
zmiana wcale nie jest zmian¹!

Rozporz¹dzenie Ministra Infra-
struktury z dnia 28 kwietnia 2004 r.
w sprawie wymogów, jakim powi-
nien odpowiadaæ projekt studium,
wyraŸnie stwierdza, ¿e na mapie
zaznacza siê granice zmian. O co
wiêc tutaj chodzi? Oczywiœcie – o
wiatraki!

Podkreœlenia wymaga, ¿e w
swoich opracowaniach Piotr Ko-
walski wielokrotnie mówi o wiatra-
kach. W podstawie opracowania
projektu studium podaje ww.
uchwa³ê i pe³en jej tematyczny za-
kres, czyli tak¿e elektrownie wiatro-
we. W podstawach merytorycznych
opracowania projektu studium po-
daje: „ocenê wp³ywu lokalizacji
wiatrowni na florê i faunê”. Opraco-
wanie Piotra Kowalskiego okreœlo-
ne mianem projektu studium zawie-
ra tak¿e treœæ nastêpuj¹c¹: „Wobec
narastaj¹cego zapotrzebowania na
energiê elektryczn¹ pochodz¹c¹ ze
Ÿróde³ odnawialnych (elektrownie
wiatrowe) uwa¿a siê za celowe wy-
znaczenie obszarów, na których bê-
dzie mo¿na wyznaczyæ lokalizacjê
takowych”. (no i na mapie wyzna-
czy³!).

W opracowaniu nazwanym pro-
gnoz¹ oddzia³ywania na œrodowi-
sko co najmniej dwukrotnie zawarta
jest treœæ: „Dla terenów parku elek-
trowni wiatrowych (...) bêdzie mo¿-
na podj¹æ opracowanie miejscowe-
go planu zagospodarowania prze-
strzennego dla obszaru parku elek-
trowni wiatrowych wraz z infra-
struktur¹ techniczn¹”. Przecie¿ po
to robi siê studium z okreœlonymi
rozwi¹zaniami, ¿eby je wykorzy-
staæ przy opracowywaniu planu.

Ekwilibrystyka, jakiej dokona³
w swoich opracowaniach urbanista
Piotr Kowalskiej dyskredytuje go –
naszym zdaniem – zupe³nie. Rodzi

siê w zwi¹zku z tym pytanie, czy ten
cz³owiek nie powinien zostaæ wy³¹-
czony od wspó³pracy z nasz¹ gmin¹
niezw³ocznie i zupe³nie, tym bar-
dziej, i¿ w czasie spotkania w dniu
4 stycznia jeden z mieszkañców gry-
fickiej gminy wykaza³ mu, ¿e na
spotkaniu z gryficzanami w dniu 25
listopada 2009 roku ok³ama³ nas
(chodzi o powi¹zania tego urbanisty
z firm¹ EPA ze Szczecina).

Wracaj¹c do spotkania w dniu 4
stycznia 2011 r.

Naczelnik Tyburski przedstawi³
siê jako osoba, która bêdzie prowa-
dzi³a dyskusjê. Jeszcze przed roz-
poczêciem dyskusji poproszony te¿
zosta³ o okazanie zgromadzonym
materia³ów, nad którymi ma siê od-
byæ dyskusja. Okaza³ jakieœ opraco-
wania niepodpisane. Obecny urba-
nista zaoferowa³ podpisanie ich.
Nie podpisa³. Jedna z osób zgroma-
dzonych stwierdzi³a wiêc, ¿e skoro
opracowania nie by³y podpisane, to
nie zosta³ zachowany wymóg do
wy³o¿enia do publicznego wgl¹du
dokumentów, o czym mówi zreszt¹
ww. rozporz¹dzenie (materia³y pla-
nistyczne to zbiór dokumentów).
Stwierdzi³a te¿, i¿ nie by³o formal-
nego przekazania dokumentów na
stan gminy, a mówi o tym nawet
umowa urbanisty z burmistrzem.
Naczelnik Tyburski nie chcia³ nawet
rozmawiaæ na podobne tematy i
nalega³ na otwarcie dyskusji, lecz
pad³o jeszcze pytanie o to, czy bur-
mistrz rozpatrzy³ wnioski do stu-
dium, co mia³oby przes¹dzaæ o tym,
czy wyznaczona na dzieñ 4 stycznia
br. dyskusja w sensie prawnym w
ogóle ma racjê bytu. Naczelnik Ty-
burski z du¿¹ determinacj¹ d¹¿y³
jednak do otwarcia dyskusji. Przy-
pomniane zosta³o, i¿ jedna z osób w
marcu ubieg³ego roku monitowa³a
do burmistrza o odpowiedŸ w spra-
wie rozpoznania jej wniosków, lecz
¿adnej odpowiedzi nie uzyska³a. A
wa¿na jest kolejnoœæ czynnoœci pla-
nistycznych. Naczelnik Tyburski
stwierdzi³, i¿ wnioski by³y na bie¿¹-
co przekazywane do urbanisty, po
czym otworzy³ dyskusjê, która w
œwietle prawa nie mog³a siê odbyæ.

Do sprawy nierozpoznanych
przez burmistrza wniosków, do
sprawy niepodpisanych opracowañ,
do sprawy nieprzekazania doku-
mentów na stan gminy zgromadzeni

Relacja z przebiegu „dyskusji publicznej” w sprawie elektrowni
wiatrowych, jaka odby³a siê w dniu 4 stycznia 2011 roku,
w Urzêdzie Miejskim w Gryficach.
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powracali w trakcie spotkania wie-
lokrotnie, a ich argumenty po stro-
nie „w³adz” gminy nie znajdowa³y w
ogóle pos³uchu. Kwestionowano
tak¿e mapê jako nie posiadaj¹c¹
(wbrew wymogom prawa) wersji
ujednoliconej.

Na samym pocz¹tku swego wy-
st¹pienia naczelnik Tyburski stwier-
dzi³, ¿e w œwietle zamierzeñ gminy
wiatraków nie bêdzie i natychmiast
poprosi³ obecnego urbanistê Ko-
walskiego, ¿eby przybli¿y³ zgroma-
dzonym temat obwodnicy, a nas
zgromadzonych, o rzeczowe pyta-
nia na ten temat. Powiedzia³ te¿ o
przygotowanych na to spotkanie
jakichœ kartkach, na których zgro-
madzeni mogliby zadawaæ pytania,
aby ³atwiej by³o póŸniej sporz¹dziæ
protokó³.

Naczelnik Tyburski zosta³ po-
proszony o przed³o¿enie zgroma-
dzonym pe³nomocnictwa od burmi-
strza. Stwierdzi³, i¿ takowego nie
posiada, ¿e nie jest ono w ogóle
potrzebne. Wskazano jednak na
przepis ustawy o samorz¹dzie gmin-
nym, który stawia wymóg posiada-
nia pe³nomocnictwa, tym bardziej,
¿e zgodnie z powszechnie obowi¹-
zuj¹cym wzorem protoko³u z dys-
kusji, protokó³ ten podpisuje bur-
mistrz.

Nastêpnie przytoczono treœæ
ww. pisma wojewody zachodniopo-
morskiego (którego nie zna³ – jak
sam to powiedzia³ – naczelnik Ty-
burski).

W dalszej kolejnoœci mia³a miej-
sce burzliwa dyskusja nt. formy
mapy, w jakiej zosta³a ona sporz¹-
dzona.

Urbanista Kowalski by³ faktycz-
nym prowadz¹cym spotkanie. To z
jego ust pada³o najwiêcej ró¿nora-
kich stwierdzeñ. To on wypowiada³
siê na temat swoich opracowañ.
Uzmys³owiono mu, ¿e jego rola
powinna siê skoñczyæ z chwil¹ for-
malnego przekazania dokumentów
na stan gminy, a ich ocena nale¿y do
zgromadzonych. Tak jednak nie
by³o. Urbanista zamiast przys³uchi-
waæ siê jedynie ewentualnej dysku-
sji, ca³y czas próbowa³ nadawaæ jej
ton. Naczelnik Tyburski zamiast
faktycznie prowadziæ ewentualn¹
dyskusjê, wszystko scedowa³ na
tego Kowalskiego, który z twarz¹
pokerzysty usi³owa³ zgromadzo-
nym dowieœæ, ¿e w œwietle jego
opracowañ wiatraków nie bêdzie, a
tylko obwodnica.

Zgromadzeni ca³y czas umys³a-
wiali, ¿e spotkanie nie mo¿e mieæ
charakteru formalnej dyskusji.

W pewnym momencie swojej
wypowiedzi urbanista stwierdzi³:
„Nie chcecie wiatraków w gminie,
one nie powstan¹, nie ma takiej
mo¿liwoœci”. Ale w jego opracowa-
niu zawarte jest takie stwierdzenie:

„Na terenie gminy w rejonie Stawno
i Rotnowo zbadano mo¿liwoœci zlo-
kalizowania parku elektrowni wia-
trowych wraz z infrastruktur¹ towa-
rzysz¹c¹ na obszarze wskazanym na
rysunku zmiany studium, z za³o¿e-
niem zamkniêcia siê uci¹¿liwoœci
parku elektrowni wiatrowych w gra-
nicach opracowania”. A co jest na
rysunku zmiany studium, to wy¿ej
ju¿ wykazano – granice parków
elektrowni wiatrowych. Czyli – A
JEDNAK!

Dla protestuj¹cych przeciwko
parkom elektrowni wiatrowych jest
oczywiste; w œwietle ww. opraco-
wañ w planie zagospodarowania
przestrzennego gminy wskazane na
mapie parki elektrowni wiatrowych
bêd¹ mog³y byæ wyznaczone, choæ
urbanista Kowalski próbuje do na-
szej gminnej dokumentacji wpro-
wadziæ je wejœciem kuchennym.

Protestuj¹cy nie maj¹ w¹tpliwo-
œci co do tego, ¿e zaprezentowane
im opracowania urbanisty Kowal-
skiego s¹ baz¹ do sporz¹dzenia pla-
nu pod wiatraki.

W tekstowym opracowaniu Ko-
walskiego istnieje jeszcze taki za-
pis: „Przy opracowaniu planów
miejscowych dla parku elektrowni
wiatrowych i dróg niezbêdne jest
wziêcie pod uwagê i rozwi¹zanie
stref ha³asu...”.

W pewnym miejscu swej ustnej
wypowiedzi urbanista Kowalski
stwierdzi³, ¿e wiatraki zosta³y, i tu
cytujê: jakby wy³¹czone. Podkre-
œlam s³owo „jakby”. Prawda wiêc
zawsze obroni siê sama.

Po co urbanista Kowalski anali-
zowa³ temat wiatraków, skoro ich –
rzekomo – ma nie byæ? Przecie¿ to
proste. On w swych opracowaniach
je przewiduje. Reszta to ju¿ filozo-
fia, a nie prawo.

W toku spotkania zgromadzeni
wielokrotnie zwracali uwagê, ¿e
Urz¹d Miejski nie przygotowa³ siê
do dyskusji publicznej, ¿e nale¿y j¹
przygotowaæ poprawnie i wówczas
mieszkañcy chêtnie przedyskutuj¹
rozwi¹zania przyjête w projekcie
studium.

Urzêdnik Krzysztof Ka³êcki usi-
³owa³ nak³oniæ zgromadzonych do
wyra¿enia na piœmie swoich ewen-
tualnych pytañ i uwag, lecz bezsku-
tecznie, a w tym celu mia³ przygoto-
wane kartki, na których by³o napisa-
ne, ¿e pytania i uwagi dotyczyæ maj¹
tak obwodnicy, jak i mo¿liwoœci
lokalizacji elektrowni wiatrowych!

Formalna dyskusja nie odby³a
siê w ogóle. Nie dyskutowano nawet
nad obwodnic¹. Zgromadzeni wy-
szli w przekonaniu, ¿e dyskusja zo-
stanie przez burmistrza zarz¹dzona
ponownie i to bezwzglêdnie po
zmianie uchwa³y z dnia 31 marca
2009 roku.

Podczas spotkania (czego nie
nale¿y myliæ z formaln¹ dyskusj¹
publiczn¹, która w gruncie rzeczy
siê nie odby³a, nikt nie podpisa³ listy
obecnoœci, ani nie zg³osi³ pytañ czy
uwag na piœmie, do czego nak³ania³
pan Ka³êcki) g³os zabierali: radny
pan Janusz Lubczyñski, pan Ed-
mund Radziwonik, pan Grzegorz
Mota³a, pan Robert Sadowski, pan
Stanis³aw BroŸ, pan Miros³aw Lo-
duchowski, pani Irena Szabunia-
Semczuk, pani Halina £atacz, pani
Jolanta Gliwa. W spotkaniu uczest-
niczy³ m.in. przewodnicz¹cy Rady
Miejskiej w Gryficach pan Krzysz-
tof Tokarczyk, który uwa¿nie
wszystkiemu siê przys³uchiwa³.

Nale¿y chyba zacz¹æ g³êboko
zastanawiaæ siê nad tym, w jakich
kategoriach oceniaæ dzia³anie nie-
których urzêdników gryfickiej gmi-
ny z burmistrzem Szczyg³em na cze-
le, jak i dzia³anie Piotra Kowalskie-
go jako zleceniobiorcy prac urbani-
stycznych w stosunku do naszej
piêknej œrodowiskowo i przyrodni-
czo gminy.

Czy wymienione osoby zak³a-
daj¹, ¿e mieszkañcy gminy Gryfice
to jakieœ bezrozumne istoty? Czy to
nie jest tak, ¿e burmistrz Szczygie³
dopuœci³ do jakiejœ groteski?

Czy w sytuacji, gdy dyskusja
publiczna nie ma racji bytu, a ktoœ
usi³uje j¹ za wszelk¹ cenê przepro-
wadziæ, nie powinno byæ to ocenia-
ne jako usi³owanie poœwiadczenia
nieprawdy? Przecie¿ dyskusja, co
do zasady, musi byæ uwieñczona
stosownym protoko³em, który z
chwil¹ podpisania staje siê doku-
mentem urzêdowym. Obok tego te-
matu mo¿e ewentualnie znaleŸæ siê
tak¿e kwestia pomocnictwa lub po-
d¿egania do poœwiadczenia nie-
prawdy.

Rada Miejska w Gryficach w
swym nowym sk³adzie z pewnoœci¹
przejmuje trudn¹ schedê po po-
przedniej. Naszym zdaniem nale¿y
ju¿ na samym pocz¹tku usun¹æ
wszelkie niedorzeczne zasz³oœci. W
przeciwnym bowiem przypadku
sami tylko siê - jako mieszkañcy -
pogr¹¿ymy.

Niezwykle istotn¹ dla gminy
spraw¹ jest istnienie uchwa³y o ak-

tualnoœci lub o nieaktualnoœci stu-
dium uwarunkowañ i kierunków
zagospodarowania przestrzennego,
obejmuj¹cej – si³¹ rzeczy – swym
stwierdzeniem obszar ca³ej gminy.
Zmiany studium dokonywane wy-
rywkowo i na raty i to pod doraŸne
potrzeby (pod czyjeœ dyktando) s¹
zgub¹ dla ³adu przestrzennego w
gminie.

* * *
Zawarta w tytule niniejszej re-

lacji ³aciñska paremia na jêzyk
polski przek³ada siê w sposób na-
stêpuj¹cy: „Gdzie gryficzan kupa i
Kowalski d...a”.

* * *
W nastêpnym wydaniu „Gazety

Gryfickiej” opublikowany zostanie
protokó³ – notatka bior¹cych udzia³
w ww. spotkaniu mieszkañców gmi-
ny Gryfice na temat nieprzeprowa-
dzenia formalnej dyskusji w dniu 4
stycznia br. Spotkanie sprowadzi³o
siê wy³¹cznie do dyskusji na temat
tego, czy proceduralnie takowa ma
prawo siê odbyæ. Naczelnik Tybur-
ski rzekom¹ formaln¹ dyskusjê
otworzy³, lecz w istocie jako w ogó-
le nie przeprowadzonej – nie za-
mkn¹³. Zatem w aktach sprawy po-
winna siê znaleŸæ wy³¹cznie notatka
s³u¿bowa potwierdzaj¹ca te fakty, a
w tym powo³ane winny byæ sprzeci-
wy i argumenty zgromadzonych
wytaczane przeciwko legalnoœci
zwo³anej dyskusji.

Warto te¿ podkreœliæ, i¿ podsu-
wanie zgromadzonym przez pana
Ka³êckiego przygotowanych wcze-
œniej druków odnoœnie ewentual-
nych pytañ i uwag oraz jego deter-
minacja w osi¹gniêciu tego celu w
sytuacji, gdy zgromadzeni od same-
go pocz¹tku do samego koñca spo-
tkania nalegali na uporz¹dkowanie
najpierw kilku niezwykle istotnych
kwestii i ponowne zarz¹dzenie dys-
kusji publicznej, musi wprawiaæ w
za¿enowanie. A dodaæ nale¿y, ¿e
uwagi mo¿na zg³aszaæ – wed³ug tre-
œci og³oszenia – do dnia 10 stycznia
br. i nikt tu nie musi nikomu podsu-
waæ ¿adnych druków.

KOMITET
PROTESTACYJNY
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Jeszcze w sali obrad, po III
sesji Rady Powiatu, by³ pan
³askaw stwierdziæ, ¿e radny
powiatu pan J. Z. jest zbyt ka-
tolicki jak na radnego, ¿e do
koœcio³a chodzi czêœciej ni¿
koœcielny tego¿ koœcio³a. PóŸ-
niej zadzwoni³ pan na telefon
interwencyjny i powtórzy³ to
samo.

Przepraszam, ¿e telefon
wy³¹czy³am.

Nie mniej jednak oœwiad-
czam panu i panu podobnym,
i¿ nie moj¹ spraw¹ jest œledze-
nie radnych czy kogokolwiek
innego w tym ile razy dziennie,
tygodniowo, miesiêcznie
chodz¹ do koœcio³a.

Podobnie, jak radny pan
J.Z. wierzê w Boga i znam de-
kalog. Do koœcio³a  te¿ chodzê.
Z dzieciñstwa doskonale pa-
miêtam obraz niszczonego
przez tzw. komuchów koœcio³a
w Rzêskowie. By³am tam ze
swoj¹ matk¹ chrzestn¹, która
poœrodku koœcio³a uklêk³a i
zalewa³a siê ³zami. By³am zbyt
ma³a, by powód ³ez zrozumieæ.
Pamiêtam jednak rozwalone
³awki, których jeszcze nie za-
brano na opa³. Pamiêtam roz-
trzaskan¹ figurkê Matki Bo-
skiej i wyrwane drzwi z wej-
œcia do podziemi koœcio³a. Pa-
miêtam te¿, ¿e te obrazy po-
wraca³y w koszmarnych dzie-
ciêcych snach.

Z koœcio³a w Rzêskowie
pozosta³y jakieœ resztki funda-
mentów, ale kiedykolwiek je-

Do radnego Rady Powiatu
Leszka Cieciórskiego

stem w tej miejscowoœci, to po-
wraca obraz wnêtrza koœcio³a i
widok mojej p³acz¹cej matki
chrzestnej. Up³ywaj¹cy czas nie
zbra³ wspomnieñ. Podoby los spo-
tka³ koœció³ w Ko³om¹ciu, gdzie
te¿ zosta³y resztki fundamentów.
Ile takich koœcio³ów zniszczono w
gminie Gryfice? Ja nie wiem.
Wiem, ¿e mury koœcio³a w Basze-
wicach osta³y siê tylko dlatego, ¿e
by³y z ciosanych kamieni i nie
nadawa³y siê do rozbudowy, bu-
dowy chlewni czy obory.

Pamiêtam te¿ synagogê w Gry-
ficach przy ul. 3 Maja. Jak pan nie
wie co to jest, to wyjaœniam, ¿e
¿ydowski Dom Modlitwy, na któ-
rym by³a Gwiazda Dawida.

Co ciekawe, Niemcy tego nie
zniszczyli, a nawet z Domu Modli-
twy nie usuneli Gwiazdy.

Kto zniszy³ Synagogê? Pañscy
koledzy, nienawidz¹cy wszystkie-
go, co wi¹za³o siê z wiar¹. Pamiê-
tam te¿ cz³owieka, których chcia³
siê przeciwstawiæ niszczeniu sy-
nagogi. Przy pierwszych krokach
ku temu us³ysza³: - SiedŸ na dupie
spokojnie, masz dzieci w szkole,
przed nimi ¿ycie, a jak chcesz, to
ci przypn¹ ³atkê ¯yda. I bêdziesz
mia³ za swoje.

Tego cz³owieka w Gryficach
ju¿ dawno nie ma, podobnie, jak
jego dzieci. Ale s¹ ci, co niszczyli
koœcio³y, co prawda ju¿ u swego
kresu, s¹ te¿ ich dzieci i wnuki.
Nazwisk wymieniaæ nie bêdê,
chocia¿by dlatego, ¿e wnuk za
winy dziadka nie mo¿e ponosiæ
odpowiedzialnoœci. Uwa¿am te¿,

¿e tamten bolesny okres nale¿y
zamkn¹æ ju¿ na wieki. Ale nie
mogê milczeæ i s³uchaæ dzisiaj,
kiedy prominent z tamtych cza-
sów, PZPR-owski dzia³acz tzn.
pan, panie Cieciórski, zarzuca
komuœ, ¿e jest zbyt katolicki i
w dodatku jest radnym powia-
tu.

W okresie, o którym wy¿ej
napisa³am, pan pi¹³ siê po
szczeblach kariery politycznej
PZPR i nie zwraca³ pan uwagi
na niszczenie obiektów skaral-
nych. Jak na miasto Gryfice
osi¹gn¹³ pan wiele, jak wiele -
nawet nie wnikam i nie chce
s³uchaæ ludzi, którzy chêtnie o
tym by mówili.

Napisa³am ten tekst, bo
obawiam siê, ¿e pan na kolej-
nej sesji mo¿e wyjœæ z propo-
zycj¹ usuniêcia krzy¿y z urzê-
du i szkó³, bo przecie¿ pañski
obecny guru przewodnicz¹cy
SLD Grzegorz Napieralski
g³osi takie has³a.

Pañski atak na radnego J.Z.
mo¿e  byæ tylko preludium do
dalszych pañskich dzia³añ.

Dlatego ju¿ dzisiaj mówiê,
panu - DOŒÆ, dalej ani kroku.
Radny mo¿e nawet zamieszkaæ
w koœciele i to bêdzie wy³¹cz-
nie jego, a nie pañska sprawa.
W przysz³oœci te¿ niech pan ni-
kogo z wiary nie rozlicza, bo
nikt pana nie pyta, czy dalej
pan wierzy w Lenina, Stalina i
ich firmowy znak, czyli sierp i
m³ot.

Maria Jakubowska
27.12.2010r.
Godz. 19:23 P³oty, ul. Jagiellonów

– czuæ gaz w mieszkaniu. W dzia³aniach
udzia³ bra³ zastêp OSP P³oty.

31.12.2010r.
Godz. 21:34 Gryfice, ul. Kamieñ-

ska – po¿ar kontenera z odzie¿¹. Gasi³
zastêp PSP Gryfice.

01.01.2011r.
Godz. 00:10 Gryfice, ul. Ks. St.

Ruta – zadymienie w komisie artyku³ów
u¿ywanych. W dzia³aniach udzia³ bra³y
dwa zastêpy JRG PSP Gryfice.

Godz. 01:27  Niechorze, ul. Staro-
wiejska – po¿ar pojedynczego drzewa.
Gasi³ zastêp OSP Niechorze.

Godz. 12:35 Gryfice, ul. Sportowa
- pomiar stê¿enia substancji szkodli-
wych w powietrzu; mieszkanie w bu-
dynku wielorodzinnym. W prowadzo-
nych dzia³aniach  bra³ udzia³ zastêp z
JRG PSP Gryfice.

Godz. 13:50 Gryfice, ul. Ks. St.
Ruta - po¿ar rzeczy przy komisie z arty-
ku³ami u¿ytkowanymi. W prowadzo-
nych dzia³aniach  bra³ udzia³ zastêp z
JRG PSP Gryfice.

Pan Marek Siemianowicz,
którego wiersze wielokrotnie pu-
blikowaliœmy w naszej gazecie,
zarejestrowa³ pod koniec roku
ubieg³ego Fundacjê Pomocy
Uzdolnionej Twórczo M³odzie¿y
ERATO.

Od razu przyst¹pi³ do dzia³ania,
og³aszaj¹c konkurs literacki dla
uczniów szkó³ gimnazjalnych i po-
nadgimnazjalnych. Postara³ siê o
nagrody i to nie byle jakie. Autor
najlepszej pracy otrzyma notebo-
oka z programem. Oprócz nagrody
g³ównej s¹ jeszcze do wygrania:
drukarka kolorowa laserowa, dwie
drukarki kolorowe atramentowe,
zestawy piór marki Parker, statuetki
fundacji ERATO i inne.

Termin nadsy³ania prac zosta³
wyznaczony na 12lutego.W kon-
kursie mo¿e braæ udzia³ m³odzie¿
ze szkó³ w wieku do 18 lat. Prace
opatrzone god³em (imiê nazwisko
adres zamieszkania) mo¿na nadsy-
³aæ na adres: Fundacja ERATO, Si-
kory 4, 72-300 Gryfice lub e-mail:
fundacjaerato@wp.pl

Fina³ konkursu i rozdanie na-
gród nast¹pi w marcu. Fundacja
ERATO ma ju¿ stronê internetow¹:
www.fundacjaerato.npx.pl           (r)

Marek
Siemianowicz
za³o¿y³ fundacjê
i chce pomagaæ
dziecim z rodzin
ubogich
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Og³oszenie mo¿na nadaæ emailem: wppp1@wp.pl
(wp³ata na konto)

PKO BP Oddzia³ 1 w £obzie
72 1020 2847 0000 1502 0067 0927

Zlecaj¹c og³oszenie
drobne

do Gazety Gryfickiej
uka¿e siê ono w tej samej

cenie tak¿e w innych
gazetach: Tygodniku
£obeskim, Tygodniku

Pojezierza Drawskiego
i Wieœciach Œwidwiñskich

To niedrogo - sprawdŸ.
Gryfice, ul. Wa³owa 8/7
Tel. 694-664-745

W £obzie sprzedam mieszkanie o
pow. 54 mkw., 2 pokoje, II piêtro, po
remoncie, w³asne c.o. Cena
150.000 z³. Tel. 518 562 526

Sprzedam dom wolno stoj¹cy w
£obzie  82 mkw., dzia³ka 342 mkw.
Dom do remontu. Cena do negocja-
cji. Tel. 91 397 4530, 607 442 135.

Sprzedam sklep budowlany w Wê-
gorzynie w centrum miasta. Sklep z
magazynami o pow. 426 mkw.,
dzia³ka 1111 mkw. Tel. 504 162 768

Tucze. Dzia³ka pod zabudowê jed-
norodzinn¹, pow. 2700 m2, Media w
drodze. 1000 mb od jeziora Wo-
œwin. Cena 67 tys. tel. 600 265 547.

Radowo Ma³e. Nieruchomoœæ rolna
niezabudowana o ³¹cznej pow.
4,8769 ha, w tym 1,0969 ha z mo¿-
liwoœci¹ zabudowy jednrodzinnej
(1000 mb od j. G³êbokiego),1,9300
ha ³¹ki, 1,850 ha orna kl. IV. Dop³aty,
KRUS.Cena za ca³oœæ: 65 000 z³.tel.
600 265 57

£obez ul. Bema 27. Lokal handlowy
o pow. 72 mkw. w budynku wolno-
stoj¹cym. Udzia³ w 1/2 w dzia³ce
630 mkw. Standard podstawowy.
Cena 100 000 z³. Tel. 600 265 547.

NIERUCHOMOŒCI

Powiat ³obeski

Otwarto sklep prozdrowotny
TOTU GAMA w £obzie, ul. Przed-
miejska 11. Oferujemy artyku³y
prozdrowotne, us³ugi œwiecenia i
konchowania uszu. Tel. 91
3974273.

Dywanopranie. Tel. 604 373 143

Us³ugi foto video, tel. 502 743 646.

Wideofilmowanie. Tel. 605 732
267.

Kupiê antyki, militaria, ró¿ne staro-
cie. Tel. 501 126 109

T³umacz przysiêg³y j. francuskiego.
Ko³obrzeg. Tel. 094 3521058 , 694
667 941.

Rzuæ palenie – wystarczy 1 zabieg:
nerwice, depresje, alergie, nadwa-
ga. Gabinet Œwidwin, tel. 880 400
739.

Resko, sprzedam mieszkanie 93
mkw., dzia³ka 2200 mkw. 3 pokoje,
145 000 z³, 888 169 572.

Poszukujê mieszkania do wynajê-
cia w Drawsku Pomorskim lub oko-
licach. Tel. 605036564

GARA¯E, WIATY BLASZANE,
MONTA¯ - DOWÓZ GRATIS.
TEL. 598 334 536, 605 286
058, 661 953 331. PRODU-
CENT GO-STAL PRZECHLE-
WO.  U nas najtaniej.

Wesele z klas¹ to tylko z zespo³em
muzycznym KONTENT. Rabat na
2011r. Zadzwoñ 604 221 339.

Kupiê stare motocykle, motorowery,
rowery, samochody. Tel. 501 126
109

Z³ocieniec. Korepetycje jêzyk pol-
ski, angielski. Przygotowanie do
matury. Tanio. Tel. 663 563 778

NAUKA

Powiat drawski

INNE

Powiat ³obeskiPowiat ³obeski

US£UGI MIESZKANIA

Powiat ³obeski

Region
Powiat drawski

Powiat œwidwiñski

ROLNICTWO

Region

T³umacz przysiêg³y jêzyka nie-
mieckiego: £obez, ul. Warcis³a-
wa 2 (Os. Ksi¹¿¹t Pomorskich).
Tel. 091 397 59 24, 505 972 167.

GARA¯E BLASZANE OCYN-
KOWANE – PRODUCENT. Tel.
059 8334312, 798 710 329, 698
230 205. F.T. Wróbel Przechle-
wo. www.blaszanygaraz.pl

Powiat gryficki
Korepetycje z fizyki, przygotowanie
do matury w zakresie podstawo-
wym i rozszerzonym. Tel. 91 384
3325

MOTORYZACJA

Kupiê Toyotê, Nissana, Hondê,
Mercedesa 190D; Mercedesa 124
2,5D, do 1998 roku - stan obojêtny.
Tel. 510 336 324

Region

PRACA

Spó³ka handlu zagranicznego
przyjmie do pracy ksiêgow¹ na
1/5 etatu. Kontakt: 513 310 348

Sprzedam lub wynajmê kiosk handlo-
wy na targowisku w Nowogardzie
(pr¹d, woda, wc). Tel. 91 392 15 58.

Region

ZATRUDNIMY PRZEDSTAWICIE-
LA HANDLOWEGO DO SPRZE-
DA¯Y MASZYN ROLNICZYCH.
TEL: 607 086 564

Reklama
Tel. 504 042 532
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Mo¿na powiedzieæ, ¿e
zima obesz³a siê z nami
³agodnie. Opadów œniegu
zbyt du¿ych nie by³o, jednak
odwil¿ i ponowne mrozy na
chodnikach trochê ba³aganu
zrobi³y.

Ludzie z Zak³adu Gospo-
darki Komunalnej jak mogli

tak u³atwiali nam poruszanie siê po
mieœcie. Starali siê o to, ¿eby przej-
œcia dla pieszych by³y oczyszczone
itd. Niestety nie wszyscy w³aœcicie-
le posesji wziêli sobie do serca na-
kaz uprz¹tniêcia œniegu z chodni-
ków.

Przyk³ad to ulica Nadrzeczna;
chodnik i schody przy budynku
spó³dzielczym niewidoczne spod
œniegu. Czy tak powinno byæ? Te¿
mieszkam w budynku Spó³dzielni
Mieszkaniowej „Nad Reg¹”, ale pani
odpowiedzialna za porz¹dek, w nim
i wko³o niego potrafi³a przez ca³y
okres utrzymaæ bezpieczeñstwo na
chodniku przy bloku i wzd³u¿ ulicy.
Dlaczego w jednym miejscu mo¿e
byæ bezpiecznie, a w innym ignoruje
siê zdrowie u¿ytkowników schodów
i chodników?                              M

Ulica Nadrzeczna w œniegu
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Ulicê Niepodleg³oœci
przebudowano. Przyby³o
chodników i parkingów.
Uby³o dostêpu do okien
piwnicznych w budynku nu-
mer 24.

Wêgiel mo¿na kupowaæ jedy-
nie w workach i na plecach znosiæ
do piwnicy. Dostêp do okienek za-
stawiaj¹ nawet samochody osobo-
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w Wêgiel

na plecach

Czego, jak czego, ale tego, ¿e w
chlewiku zostan¹ rozrzucone i czê-
œciowo z³o¿one plakaty wyborcze
kandydata na burmistrza Gryfic
Krzysztofa Kozaka i starosty Sacia
spodziewaæ siê nie mogliœmy. Fakt
pozostaje faktem, le¿¹ sobie plaka-
ty w rozwalonym chlewiku, choæ

W chlewiku ich
z³o¿yli

we parkuj¹ce przy ulicy Brackiej,
wje¿d¿aj¹ na chodnik. Stra¿y Miej-
skiej nie widaæ, choæ mieszkañcy
twierdz¹, ¿e tam w³aœnie interwe-
niuj¹. Prawda jest taka, ¿e w tam-
tym miejscu Stra¿ Miejska musia-
³aby pe³niæ dy¿ur przez 24 godziny
na dobê. Dopiero wtedy u¿ytkow-
nicy parkingów zrozumieliby, jak i
gdzie maj¹ prawo parkowaæ.     M

mia³y zawisn¹æ na domach, drze-
wach , s³upach itd.

Widaæ kasy zbyt ma³o dali i nikt
nie chcia³ gratisowo siê wysilaæ.
Najbardziej œmieszne w tym wszyst-
kim jest to, ¿e miejsce i chlewik znaj-
duje siê w Prusinowie, jakby nie
by³o, sta³ej enklawie starosty.      M
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Lód na ga³êziach ³adnie wy-
gl¹da. Ale jak jest groŸny mogli-
œmy siê przekonaæ ogl¹daj¹c re-
porta¿e telewizyjne z naszego wo-
jewództwa.

Gdzie indziej przed œwiêtami
lód na liniach energetycznych ³ama³
s³upy itd. Szczêœliwie gminê Gryfi-
ce podobny kataklizm omin¹³.

Byæ mo¿e chroni nas Rega i po-
bliski Ba³tyk. Faktem jest, ¿e braku
dostawy energii elektrycznej w cza-
sie œwiat i póŸniej nie doœwiadczy-
liœmy.                                           M

Epoka
lodowcowa
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W przedœwi¹teczny czwartek,
w hali Szko³y Podstawowej nr 4 w
Gryficach, Klub Sportowy
„Chrobry” Gryfice i Gimnazjum
nr 3 Gryfice wspó³organizowali
Œwi¹teczny Turniej Pi³ki Rêcznej.

Celem turnieju by³o wskrzesze-
nie dyscypliny sportu, która kilka-
naœcie lat temu by³a wiod¹c¹  w
szko³ach podstawowych i œrednich.
To by³o spotkanie pokoleñ, bo tak je
mo¿na nazwaæ, gdy¿ walczy³y ze
sob¹ zespo³y m³odzie¿owe z Gim-
nazjum nr 3 w Gryficach, Liceum
Ogólnokszta³c¹ce w Gryficach oraz
zespó³ „Gwiazd Sportu” – oldbojów
niegdyœ graj¹cych w pi³kê rêczn¹ w
ró¿nych zespo³ach i klubach woje-
wództwa zachodniopomorskiego.

Pi³ka rêczna jest gr¹ kontak-
tow¹, si³ow¹ i wyniki raczej mo¿na
by³o wczeœniej przewidzieæ, ale
chêæ równania do lepszych i zasada
pokonaæ mistrza wyzwala w sporcie
dodatkowe emocje, natomiast  am-
bicji ¿adnej z dru¿yn nie brakowa³o.
Poniewa¿ turniej odbywa³ siê w cza-
sie 2 x 15 min., to wyniki meczów
odpowiada³y poziomowi meczów
ligowych.

W pierwszym spotkaniu rywali-
zowali ze sob¹ gimnazjaliœci z lice-
alistami, wynik 10:19 wskazuje na
wyraŸn¹ dominacjê m³odzie¿y lice-
alnej, lecz to g³ównie pocz¹tek me-
czu decydowa³, ¿e góruj¹cy wzro-
stem i szybkoœci¹ licealiœci uzyskali

Weterani testowali m³odzie¿

Œwi¹teczny Turniej Pi³ki Rêcznej

znaczn¹ przewagê bramkow¹ i kon-
trolowali mecz w drugiej po³owie.
Weryfikacja umiejêtnoœci nast¹pi³a
w drugim meczu, gdzie zespó³
„Gwiazd Sportu” spotka³ siê z dru-
¿yn¹ Liceum. Dru¿yna oldbojów
pozwoli³a rzuciæ sobie tylko 7 bra-
mek, przy 14 umieszczonych w
bramce przeciwnej. Zespó³, który
po raz pierwszy gra³ ze sob¹, wiêk-
szoœæ akcji  próbowa³ graæ indywi-
dualnie, jednak ju¿ w drugiej po³o-
wie meczu ogranie boiskowe przy-
nios³o kilka ³adnych i kombinacyj-
nych zagrañ wykoñczonych bram-
kami. W meczu pomiêdzy dru¿yna-
mi „Gwiazdy Sportu” a Gimnazjum

nr 3, zadaniem g³ównym postawio-
nym m³odzie¿y przez trenera,  by³o
rzuciæ wiêcej bramek, ni¿ licealiœci.
Wynik koñcowy meczu 22:10, ob-
na¿y³ ogromne braki m³odzie¿y, ale
zadanie zosta³o zrealizowane. Na
uwagê zas³uguj¹ bramkarze w po-
szczególnych zespo³ach, którzy
bronili  porównywalnie jak Szmal w
kadrze, z wielu sytuacji sam na sam
wychodzili obronn¹ rêk¹.

Dru¿yna oldbojów wyst¹pi³a w
sk³adzie: Roman Pikulski, Szymon
£ysiak, Artur Lech, Janusz Przy-
bysz, Artur Kurkiewicz, Kamil Ma-
œlankiewicz - bramkarz, Tomasz
Hoderny, £ukasz Przybysz. Gimna-

zjum nr 3 w Gryficach reprezento-
wali: Miko³aj Folwarski, Przemek
Smurzyñski, Grzegorz Wodnicki,
Tomasz Turek, Mateusz Biniêda -
bramkarz, Oktawian Jaworski, Ja-
kub Dylewski, Damian Kêmpiñski.

Dru¿yna LO wyst¹pi³a w sk³a-
dzie: Damian Jakiel,  Grzegorz
Waszkiewicz, Krzysztof Hendryk,
Wojciech KuŸmiñski, Mateusz
Ko¿uch, Dominik Ruta, Kacper
D¹browski, Piotr Kotlarczyk -
bramkarz. Mecze sêdziowane by³y
kole¿eñsko przez panów: Tomasza
Hodernego, £ukasza Przybysza,
Miko³aja Folwarskiego, Mateusza
Biniêdê i Janusza Przybysza.     (o)

Tradycyjnie, jak co roku, 24 grudnia
obchodzone s¹ Œwiêta Bo¿ego Narodze-
nia.Gdy na zimowym niebie Gwiazda
Betlejemska zaœwieci, przy wigilijnym
stole zasiadaj¹ mieszkañcy i pracownicy
Domu Pomocy Spo³ecznej.

Dyrektor z udzia³em ksiêdza wita
wszystkich uczestników kolacji wigilij-
nej, sk³ada ¿yczenia i wspólnie dzieli siê
op³atkiem, a mieszkañcy i pracownicy
¿ywio³owo i ze wzruszeniem reaguj¹ na
wypowiadane radosne i ciep³e s³owa.

Gdy¿ w Domu Pomocy Spo³ecznej
Bo¿e Narodzenie jest dniem szczegól-

Œwiêta w DPS

nym, ka¿dego roku œwiêtowany jak
nowy, spêdzony w podnios³ej i pe³nej
mi³oœci rodzinnej atmosferze.

Na stole zawsze pojawiaj¹ siê trady-
cyjne potrawy, salê rozœwietla blask
œwiec i choinkowych lampek. W ca³ym
Domu rozbrzmiewa wspólnie œpiewana
kolêda, która wzbudza ciep³o i wzrusze-
nie we wszystkich naszych sercach.

I zawsze w porê przybywa Miko³aj
z workiem pe³nym prezentów, uœcisku-
j¹c i obdarowuj¹c wszystkich miesz-
kañców, budz¹c na ich twarzach szcze-
re i szczêœliwe uœmiechy. MT

Nowy Zarz¹d Sparty
Gryfice poinformowa³,
¿e zespó³ do rozgrywek
w rundzie wiosennej
przygotowywaæ bêdzie
trener Marek Bieniek.

Podczas prezentacji nowego tre-
nera prezes Grzegorz Staszczyk
powiedzia³, ¿e by³ to jeden z piêciu
kandydatów, z którymi klub prowa-
dzi³ rozmowy.

- Za obecnym szkoleniowcem
Sparty przemówi³o doœwiadczenie,
jakim mo¿e siê pochwaliæ. Jest to
dla tego klubu bardzo wa¿ne z per-
spektywy walki o utrzymanie -
mówi³ prezes. W planie dzia³ania
przygotowanym przez zarz¹d znala-

„Spartê” trenuje
Marek Bieniek

z³y siê kwestie organizacyjne oraz
postawione cele. Jednym z g³ów-
nych jest utrzymanie dru¿yny w V
lidze oraz poprawa wizerunku klu-
bu na zewn¹trz. Pierwszym sygna-
³em jest informacja, która dotar³a do
naszej redakcji. Zarz¹d zaapelowa³
te¿ do potencjalnych sponsorów o
pomoc klubowi.

Marek Bieniek posiada dy-
plom II klasy trenerskiej. Jako
zawodnik wystêpowa³ w II lidze w
Wis³oce Dêbica oraz w I lidze w
Stali Szczecin. Jako trener wpro-
wadzi³ do III ligi Odrê Chojnê, by³
II trenerem Pogoni Szczecin.
Ostatnio trenowa³ zespó³ Wybrze-
¿a Rewalskiego Rewal, które nie-
stety spisuje siê w tym sezonie bar-
dzo s³abo, zajmuj¹c ostatni¹ pozy-
cjê w tabeli. Nowy trener ju¿ roz-
pocz¹³ zajêcia z pi³karzami.     (r)
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W bardzo mi³ej atmosferze i
przy suto zastawionych sto³ach
przebieg³a wieczerza wigilijna
dla osób samotnych.

By³o to ju¿ 12 spotkanie, kiedyœ
zainicjowane przez ks. Roberta
Go³êbiowskiego, twórcê naszego
Radia Plus.

W wieczerzy wziê³o udzia³ 60
osób samotnych wraz z opiekunami.
Obecni byli równie¿ dyrektorzy
szkó³ podstawowych i gimnazjal-
nych, czyli przedstawiciele tych,
którzy w wolontariacie wspomagali
Oœrodek Pomocy Spo³ecznej w
Gryficach. Nad ca³oœci¹ czuwa³y
panie, dyrektor MOPS-u Iwona
Ma³ek i wszyscy pracownicy.

Uczestników wieczerzy w ser-
decznych s³owach powita³ bur-
mistrz Gryfic Andrzej Szczygie³,
b³ogos³awieñstwa Bo¿ego udzielili
ksiê¿a ks. Ireneusz Pastryk pro-

Wieczerza Wigilijna samotnych
boszcz parafii p.w. N.S.P.J.  oraz ks.
dziekan Jerzy Sosna, proboszcz pa-
rafii p.w. W.N.M.P. Obecny na sali
by³ równie¿ przewodnicz¹cy Rady
Miejskiej Krzysztof Tokarczyk.

Po uroczystym ³amaniu siê
op³atkiem i ¿yczeniach wszyscy za-
siedli do sto³ów, na których by³ czer-
wony barszcz, pierogi i inne smako-
³yki.

Œwi¹teczne spotkanie umila³y:
schola dzieciêca pod kierownic-
twem Jacka Bia³ka, sekcja skrzypiec
ze szko³y muzycznej pod kierownic-
twem Ewy Górnik, zespó³ kameral-
ny pod kierownictwem Izabeli Kuzi,
Orkiestra Dêta pod kierownictwem
Krzysztofa Malickiego, zespó³ Biss
– pañstwo Szymañscy, chór Viola
pod kierownictwem Micha³a Bier-
wiaczonka.

Uroczysta kolacja trwa³a ponad
trzy godziny i pewnie by³a najlep-
sza. Tak uwa¿a³y osoby samotne. M

Przemoc w szkole i odpowie-
dzialnoœæ prawna za pope³niane
czyny, to tematy spotkania m³o-
dzie¿y klas III z Liceum Ogólno-
kszta³c¹cego im. Boles³awa Chro-
brego w Gryficach z miejscowym
policjantem.

Spotkanie odby³o siê 4 stycznia
w Liceum Ogólnokszta³c¹cym im.
Boles³awa Chrobrego w Gryficach.
Spotkanie przeprowadzi³a Oficer
Prasowy Komendanta Powiatowe-
go Policji w Gryficach.

Tematem prelekcji by³a prze-
moc w szkole oraz odpowiedzial-
noœæ prawna za pope³niane czyny.
Poniewa¿ uczestnikami spotkania
by³a m³odzie¿ pe³noletnia, zapo-
znano j¹ z katalogiem przestêpstw,

O przemocy z licealistami
wykroczeñ jak i sankcjami karnymi,
jakie gro¿¹ za ich pope³nienie. Na
zajêciach omówiono równie¿ zjawi-
sko przemocy w szkole i agresji
m³odych ludzi. Uczniowie dowie-
dzieli siê co to jest przemoc, kim s¹
sprawcy przemocy, kto jest najczê-
œciej ofiar¹ oraz gdzie najczêœciej
dochodzi do aktów przemocy na
terenie szko³y. Policjantka podkre-
œla³a wielokrotnie, jak wa¿ne jest,
by nie byæ obojêtnym, kiedy widzi-
my osoby krzywdzone, ¿e wszyscy
powinniœmy promowaæ postawy
antyprzemocowe i chroniæ s³ab-
szych. Spotkanie cieszy³o siê du¿ym
zainteresowaniem wœród m³odzie-
¿y, która aktywnie w³¹cza³a siê do
dyskusji.                                   (kp)
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Wyrok
S¹d Rejonowy w Gryficach wyrokiem z dnia 16 grudnia 2010r.

Sygn. akt II K 904/10 skaza³

Maciej Gadomski
na karê 4 (czterech) miesiêcy pozbawienia wolnoœci,  zakaz pro-

wadzenia wszelkich pojazdów mechanicznych i rowerowych w ru-
chu l¹dowym na okres 5 (piêciu) lat, podanie wyroku do publicznej
wiadomoœci poprzez publikacje w prasie lokalnej, za czyn z art.
178a par.2 kk w zb. z art. 244 kk w zw. z art. 11 par. 2 kk polegaj¹cy
na tym, ¿e w dniu 29 sierpnia 2010r. W Bielikowie kierowa³ po
drodze publicznej rowerem w stanie nietrzeŸwoœci siêgaj¹cym  1,2
mgl/dm3 alkoholu w wydychanym powietrzu, nie stosuj¹c sie do
orzeczonego wobec niego wyrokiem S¹du Rejonowego w Gryfi-
cach z dnia 23 lipca 2007r., œrodka karnego zakazu prowadzenia
wszelkich pojazdów rowerowych w ruchu l¹dowym.

Grudniowa aura sprzyja re-
fleksjom, zadumie i wspomnie-
niom. Z okazji  Roku Chopinow-
skiego w bibliotece Szko³y Pod-
stawowej nr 2 w Trzebiatowie
uczniowie przygotowali wieczor-
nicê poœwiêcon¹ s³ynnemu pol-
skiemu kompozytorowi.

Przedstawili krótk¹ autobiogra-
fiê, któr¹ uzupe³nia³a ciekawa pre-
zentacja multimedialna oraz znane
utwory pianisty. Wszystkich zainte-
resowa³y ciekawostki zwi¹zane z

Uczniowie SP 2
w Trzebiatowie pamiêtali
o Fryderyku Chopinie

Chopinem, które ilustrowa³y jego
obecnoœæ w kulturze masowej oraz
pomniki wielkiego Polaka w najod-
leglejszych zak¹tkach œwiata. Recy-
tatorzy wyg³osili wiersze oraz sen-
tencje napisane na jego czeœæ. Na
zakoñczenie uczniowie mogli
sprawdziæ swoj¹ wiedzê o kompo-
zytorze w mini konkursie. Forma
wieczornicy wszystkim siê spodo-
ba³a, a spotkanie przebiega³o w mi-
³ej atmosferze, przy blasku œwiec.

Marlena Obertaniec

15 grudnia to wa¿na data dla
uczniów kl. I B i I D z SP nr 3 w Gry-
ficach, poniewa¿ w tym dniu odby³o
siê oficjalne przyjêcie ich w szeregi
czytelników Miejskiej Biblioteki
Publicznej w Gryficach.

Po uprzedniej lekcji wprowa-
dzaj¹cej, na której pierwszoklasiœci
poznali Oddzia³ dla Dzieci, zapo-
znali siê z obowi¹zuj¹cym regula-
minem oraz zostali przez bibliote-
karkê zachêceni do korzystania z
oferowanego ksiêgozbioru, nad-
szed³ czas na z³o¿enie przyrzecze-
nia ksi¹¿ce.

Wczeœniej rozwi¹zywano za-
gadki o bajkowych postaciach, cza-
sopiœmie oraz rozmawiano o biblio-
tece. Pada³y ró¿ne okreœlenia, ¿e
biblioteka to miejsce, gdzie mo¿na
wypo¿yczyæ ksi¹¿kê, poczytaæ, od-
pocz¹æ, ale najpiêkniejsza wypo-
wiedŸ ma³ej dziewczynki brzmia³a:
- Biblioteka to dla mnie raj. Nie
zabrak³o g³oœnego czytania przez

KSI¥¯KA
POD CHOINKÊ

nauczycielki i bibliotekarkê wier-
szy o ksi¹¿ce.

Ta uroczystoœæ by³a wyj¹tkowa,
bo mia³a miejsce w wyj¹tkowym
klimacie, radosnego oczekiwania
na Œwiêta Bo¿ego Narodzenia. Mali
czytelnicy obiecywali, ¿e na liœcie
wymarzonych prezentów od Miko-
³aja na pierwszym miejscu znajdzie
siê ksi¹¿ka. W czytelni dzieciêcej w
tym dniu nie zabrak³o choinki, a pod
ni¹ ksi¹¿ki z dedykacj¹ i kart¹ czy-
telnika dla ka¿dego dziecka.

W spotkania uczestniczy³a dy-
rektor biblioteki pani Zofia Czasno-
wicz, która przys³uchiwa³a siê wy-
powiedziom uczestników oraz do-
kona³a uroczystego pasowania,
wszystkim serdecznie gratuluj¹c.
Na zakoñczenie, poniewa¿ grupa
by³a liczna, czeœæ dzieci dokonywa-
³a pierwszego wypo¿yczenia ksi¹¿-
ki, pozosta³e malowa³y portrety
Miko³aja, które znajd¹ siê na biblio-
tecznej wystawce.             A. Burda

£obeski Memoria³ Szachowy
im. Gabriela Bieñkowskiego

Stowarzyszenie Bezpieczny Powiat £obeski informuje, ¿e
w ramach przygotowañ do £obeskiego Memoria³u Szachowe-
go im. Gabriela Bieñkowskiego zosta³a utworzona nowa strona
internetowa dla szachistów www.memorialszachowy.info

Zapraszamy do odwiedzin.

Realizacja projektu wspó³finansowanego ze œrodków UE w ramach dzia-
³ania „Wdra¿anie lokalnych strategii rozwoju” dla operacji odpowiadaj¹cych
warunkom przyznania pomocy dla dzia³ania „Ma³e Projekty” objêtego Progra-
mem Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013 pod nazw¹:  „Integracja
i promocja aktywnoœci spo³ecznej m³odzie¿y poprzez organizacjê i udzia³ w VII
Memoriale Szachowym im. Gabriela Bieñkowskiego”.



INFORMACJE

Gryficki Dom Kultury zorgani-
zowa³ wystawê malarstwa pani Ka-
roliny Jaklewicz. Wernisa¿ mia³
miejsce 28 grudnia w Muzeum Ga-
leria „Brama”.

Wœród zaproszonych goœci
obecni byli: burmistrz Gryfic An-
drzej Szczygie³, nowo wybrany
przewodnicz¹cy Komisji Edukacji,
Kultury i Spraw Spo³ecznych To-
masz Malczewski oraz cz³onek tej-
¿e komisji Danuta Bezczyñska i
radny Jan Major.

Wernisa¿ otworzy³a dyrektor
Gryfickiego Domu Kultury Ró¿a
Szuster w towarzystwie burmistrza.
Autorka wystawy dziêkuj¹c za za-
proszenie i udostêpnienie Galerii na
wystawê swoich prac powiedzia³a,
¿e jest absolwentk¹ Akademii Sztuk
Piêknych we Wroc³awiu, Wydzia³u
Malarstwa i RzeŸby. Dyplom z wy-
ró¿nieniem z malarstwa zrobi³a u
profesora Stanis³awa Kopytki oraz

Wernisa¿

z projektowania malarstwa w archi-
tekturze i urbanistyce w profesora
Wojciecha Kaniowskiego. W latach
2000/2003 odbywa³a studia na Wy-
dziale sztuk Piêknych Uniwersytetu
im. Miko³aja Kopernika w Toruniu
kierunek Edukacja Artystyczna,
specjalnoœæ multimedia. W latach
1995/2000 skoñczy³a Pañstwowe
Liceum Sztuk Piêknych w Szczeci-
nie.

Obecnie pracuje jako asystent w
Zak³adzie Malarstwa, Rysunku  i
RzeŸb na Wydziale Architektury
Politechniki Wroc³awskiej. Jest ku-
ratorem we wroc³awskiej Galerii
Sztuki „Socato”. Wystawa malar-
stwa w Galerii „Brama” jest tez roz-
poczêciem przewodu doktorskiego.

Jest rodowit¹ mieszkank¹ Gryfic
o czym – jak stwierdzi³a – nigdy nie
zapomina. Wystawê prac pani Karo-
liny Jaklewicz mo¿na ogl¹daæ do
koñca stycznia 2011 roku.

Zapraszamy, wstêp wolny.


